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Dejvické divadlo oslavilo 25 let
V sobotu 14. října slavilo Dejvické divadlo 25 let od chvíle, kdy přivítalo první 
diváky. Oslavy byly rozdělené do několika částí.
V Anti.kvariátu DD byla zahájena výstava průřezu divadelních plakátů 
Dejvického divadla od výtvarnice Tanii Stránské, jejíž tvorba provází divadlo 
od samotného zahájení. Poté se slavnostně rozsvítily pouliční neony. Herci 
zasadili před vchod do divadla strom, který určitě brzy vyroste a potěší svým 
stínem diváky. Ve spodním foyer divadla byla také odhalena socha Františka 
Skály a závěr oslav patřil vystoupení kapely Please the Trees.
„Dejvické divadlo je fenomén. Unikát. Je to jedna z nejlepších, nejoriginál-
nějších, nejprestižnějších a nejvyprodanějších scén nejen v Praze, ale v celé 
republice. A o to víc mě těší, že je spojeno právě s Prahou 6; pro radnici je 
to pocta a zároveň velký závazek. Za sebe, a troufám si říct, že i za celou 
Prahu 6, celému souboru v čele s paní ředitelkou Kejkrtovou Meřičkovou 
z celého srdce děkuji za to, že je tu máme. A ještě jednou divadlu k jeho 
pětadvacetinám přeji vše nejlepší,“ říká starosta Ondřej Kolář (TOP 09).
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Milé čtenářky a milí čtenáři,

nevím, jak u vás, ale u nás doma to je 
honička. Nikoli kvůli škole, ale kvůli 
tomu, co přijde potom odpoledne: 
pondělí kytara (starší dcera), úte-
rý atletika (mladší dcera), ve  čtvrtek 
badminton (starší), atletika a  aikido 
(mladší). Vše je potřeba logisticky za-
bezpečit, přesunout osoby, batohy, 
náčiní i  nářadí. Někdy si říkám, zda 
těch aktivit není příliš, ale asi bych 
je neomezoval. Jde o  to, že zatímco 
ve škole si mohou naši potomci vybrat 
tak maximálně druhý jazyk a  nějaký 

ten povinně volitelný předmět, jak stráví odpoledne, je jen na jejich svo-
bodném výběru. Ony si takto vybraly. Navíc, jestliže se pro něco nad-
chnou, zůstane jim to na celý život. Ano, je to o hledání, ambicích, chuti 
se zapojit, ale když se to povede, bude to skvělé.

Zatímco mnoho znalostí, které se do našich hlav snažila dostat škola, se 
záhy vypařilo (a někdy je to fakt dobře), tak třeba zahrát na kytaru čistě 
akord D se přeci neztratí!

Proto jsem rád, že v takovém „odpoledním režimu“ nejedu sám. Do pro-
jektu Aktivní město, kterým Praha 6 podporuje vaše děti ve sportovních 
a volnočasových aktivitách, se během pár týdnů zapojilo přes 120 orga-
nizací a více než 5000 dětí. Radnice tím chce říct jediné: díky, že svým 
dětem vytváříte podmínky pro aktivní trávení volného času.

Děkuji vám

Libor Bezděk
radní pro sport a volný čas

Ve volbách v Praze 6 zvítězili Piráti
Vítězem volem do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR se v Praze 6 stala 
Česká pirátská strana, která obdržela 9189 hlasů, tedy 17,27 %.

  Za ní skončilo hnutí ANO s 8 958 hlasy, přepočteno na procenta to je 16,83. Pro 
třetí TOP 09 hlasovalo 8 690, tedy 16,33 % voličů. Čtvrtá ODS získala 8 312 hlasů 
a 15,62 % a pátá KDU-ČSL 3318 a 6,23 %. 

  Co je potěšující – a v Praze 6 jde o dlouhodobě dobrou tradici – volební účast se 
pohybovala vysoko nad celostátním průměrem (60,84 %) a činila 71,63 %.

  Jen pro zajímavost, nejmenší zájem projevili občané Prahy 6 o Unii Hrdosti, 
Aktivity, Vlastenectví, Empatie a Lidskosti 2017, která dostala 3 hlasy, předposlední 
místo s 15 hlasy obsadili  OBČANÉ 2011-SPRAVEDLNOST PRO LIDI a jen o dva více 
získala Česká strana národně sociální.

  Zastupitel MČ Praha 6 Jiří Dolejš (KSČM) byl opět zvolen poslancem PS PČR. 

  Praha 6 zaznamenala větší účast ve volbách nejen v porovnání s celostátním 
průměrem, ale i se zbytkem hlavního města, kde svůj hlas odevzdalo 67,13 % 
registrovaných voličů. 

  V hlavním městě se lišilo i umístění politických stran a hnutí: zvítězilo ANO 
(20,35 % ) před Česko pirátskou stranou (17 ,59 %) a ODS (16,22 %).

  Celkově v České republice vyhrálo hnutí ANO (29,64%, následované ODS (11,32 %) 
a Českou pirátskou stranou (10,79 %). 

  Pro srovnání: před čtyřmi lety přišlo v Praze 6 k parlamentním volbám 69,26 % 
registrovaných voličů, z nichž 13 175 (26,1 %) dalo hlas TOP 09 s podporou Starostů, 
za ní následovala ČSSD – 6 542 hlasů (12,96 %) a ANO 2011 se 6 258 hlasy (12,93 %).

Výsledky voleb v Praze 6
(strany a hnutí na prvních místech)

Česká pirátská strana 17,27 % –9 189 hlasů

ANO 16,83 % – 8 958 hlasů

TOP 09 16,33 % – 8 690 hlasů

ODS 15,62 % – 8 312 hlasů 

KDU–ČSL 6,23 % – 3 318 hlasů

STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 6,21 % – 3 306 hlasů

ČSSD 5,43 % – 2 893 hlasů

KSČM 4,62 % – 2 458 hlasů

SPD 4,41 % –2 349 hlasů

STRANA ZELENÝCH 2,94 % – 1 565 hlasů

STRANA SVOBODNÝCH OBČANŮ 1,68 % – 897 hlasů

       zdroj:volby.cz
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ZE ZASTUPITELST VA

JEDNÍM Z ŘÁDNÝCH BODŮ POKRA-
ČUJÍCÍHO JEDNÁNÍ ZASTUPITEL-
STVA BYLA INFORMACE O POLIKLI-
NICE POD MARJÁNKOU. 

Rekonstrukce stávající polikliniky je prioritou 
městské části, přípravy na ní pokračují. Byla vy-
hlášena veřejná zakázka na  rekonstrukci výta-
hů, ty by měly být vyměněny během podzimu. 
Přibudou také dvě plošiny pro osoby s omeze-
nou pohyblivostí. Předpokládaný termín do-
končení je konec prvního čtvrtletí 2018. 
Dále byla vyhlášena veřejná zakázka na dopra-
cování realizační stavební dokumentace pro 
celkovou rekonstrukci budovy polikliniky. „Ta 
také stanoví harmonogram prací, cenu rekon-

strukce a  budou zde vyjmenována omezení 
provozu během rekonstrukce,“ vysvětluje rad-
ní Milena Hanušová (TOP 09). Hotová by měla 
být v březnu příštího roku, následně bude vy-
hlášena veřejná zakázka na dodavatele stavby 
s předpokládaným zahájením prací v polovině 
příštího roku.
Místostarosta pro ekonomiku Jaromír Vaculík 
informoval, že odbor památkové péče ma-
gistrátu zaslal vyjádření, že případnou přístav-
bu budovy LDN k  Poliklinice Pod Marjánkou 
považuje ze svého hlediska za možnou. Na vy-
jádření ministerstva kultury ohledně památ-
kové ochrany budovy polikliniky se stále čeká. 
Proti již vydanému rozhodnutí podala Praha 6 
rozklad.

Otázka západní fasády  
Tomáš Jílek, předseda představenstva SNEO, 
reagoval na dotazy hlavně opozičních zastupi-
telů a objasnil situaci kolem opravené západní 
fasády: „Nejde o konečnou úpravu, s tou je tře-
ba počkat na rozhodnutí památkářů, zda bude 
objekt prohlášen za kulturní nemovitou památ-
ku. Nelze koupit obklady na  jednu část fasády 
a  později, jak budou probíhat stavební práce, 
na  další,“ vysvětloval. Protože zatékající zeď 
bylo nutné opravit loni v  listopadu ještě před 
nástupem zimy, po  dohodě s  odborníky na  ni 
byla nanesena jádrová sanační omítka, a  to 
do  doby, než se vyřeší celková a  konečná po-
doba polikliniky zvenku. Zároveň také proběhly 
opravy interiérů, které byly protékající fasádou 
poničené. Radnice také potvrdila, že v budově 
polikliniky počítá s  bufetem či kantýnou pro 
občerstvení personálu i návštěvníků.

Aktuálně z Polikliniky Pod Marjánkou

Petynku navštívilo 
85 tisíc lidí
Areál Petynka navštívilo během letošní sezony 
kolem 85 tisíc lidí, což je o  něco více něž loni. 
Standardní vstupné 160 korun za  den zůstalo 
stejné, stoupl zájem o doplňkové služby – občer-
stvení nebo třeba půjčování lehátek. Plán tržeb 
7,8 milionů korun byl mírně překročen a hospo-
daření areálu skončilo podle společnosti SNEO 
na nule nebo v mírném zisku.

Budoucnost Břevnovského 
mrakodrapu
POKRAČUJÍCÍ ZASTUPITELSTVO 
SE ZABÝVALO I NOVOU ZÁSTAV-
BOU NA MÍSTĚ TAKZVANÉHO 
BŘEVNOVSKÉHO MRAKODRAPU. 

Podle informací místostarosty pro územní 
rozvoj Martina Polácha (ANO) by pouze zá-
kladní úprava současného objektu, jehož 
účetní hodnota je kolem dvou milionů, stála 
mezi 30 až 40 miliony.  Protože v této části je 
plánována nová výstavba společnosti Geo san 
Development, padl návrh, že by developer 

tento starý dům zboural a postavil zde nové 
bytové domy, které by měly maximálně osm 
nadzemních pater.  Část bytů by ponechal 
městské části, jejichž podlahová plocha by 
odpovídala podlahové ploše „mrakodrapu“, 
šlo by tedy o  1043 metrů čtverečních. Podle 
znalce by měly hodnotu 80 až 90 milionů ko-
run. Praha 6 by je pak prodala nebo pronají-
mala. Developer zároveň upravil projekt tak, 
aby zůstal průhled na  kajetánskou kapličku, 
kterou by na své náklady opravil, stejně tak by 
revitalizoval přilehlou část parku, obojí v hod-
notě kolem 30 milionů korun.

Návrh na Šabachák podán
Bývalí sousedé Petra Šabacha podali 
na radnici návrh, aby se náměstíčko mezi 
ulicemi Wuchterlovou a Kafkovou jmeno-
valo po spisovateli.
„Když o  tom pan Hřebejk mluvil na  zastupi-
telstvu, asi netušil, že my, dřívější sousedé 
Petra Šabacha z  domu ve Wuchterlově ulici, 
už máme napsaný dopis na  radnici, kde na-
vrhujeme totéž. Nápad se zrodil už v  neděli 
17. září, souhlas s ním byl naprosto spontán-
ní,“ říká za ostatní Petr Stokláska. 
Radnice návrh přijala a už se uskutečnily prv-
ní kroky k  jeho realizaci. „Projednala ho mís-
topisná komise a  pověřila mě zjistit postoj 
rodiny také proto, že na  radnici přišel dopis 
bývalých sousedů spisovatele, který kopíruje 
návrh režiséra Jana Hřebejka,“ říká místosta-
rosta pro kulturu Jan Lacina a dodává příklad 
z jiné městské části, že k pojmenování náměs-
tí stačilo očíslovat jeden jediný dům. Navrhl 
proto, aby Husův sbor nesl adresu náměstí 
Petra Šabacha 1. „Chystáme se věc projednat 
s představiteli Husova sboru, stejně tak je o ní 
informován Jan Hřebejk,“ říká radní. Konečné  
rozhodnutí je ale na hlavním městě.
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ZE ZASTUPITELST VA

TŘEMI ŘÁDNÝMI A VÍCE NEŽ DE-
SÍTKOU INFORMATIVNÍCH BODŮ 
POKRAČOVALO 6. ŘÍJNA PŘERUŠE-
NÉ JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA. 

 Jako první bod byla zařazena volba nového 
člena výboru pro komunikaci a média. Vladimír 
Šuvarina z  ODS rezignoval, na  jeho místo byl 
navržen Ondřej Matěj Hrubeš. Ten však v  prv-
ním kole volby získal pouze 13 hlasů, v druhém 
17 a poté se kandidatury vzdal. Novým kandi-
dátem se stala zastupitelka za  ODS Marie Ku-
bíková, která v prvním kole získala 34 platných 
hlasů a stala se novou členkou VKM.
 Starosta Ondřej Kolář informoval o  vývo-
ji kauzy Vítězné náměstí – záměru dostavby 
proluky místo takzvaného Ledního medvě-
da. Obě strany – radnice i  zástupce investora 
– jednají o  návrhu mimosoudního vyrovnání, 
které počítá s  uhrazením dluhu vůči městské 
části a  po  dokončení stavby také s  odkupem 
pozemků investorem. Jejich cena bude stano-
vena soudním znalcem. Investor zde plánuje 
postavit bytový dům respektující okolní zástav-
bu, v přízemí by pak měly vzniknout komerční 
prostory, část ploch v  parteru – je otázka, jak 
velkou – získá Praha 6. Starosta Ondřej Kolář 
zřídil pracovní skupinu k  Vítěznému náměstí, 
opoziční zastupitelé proto konstatovali, že mají 
dostatek informací a  shoda vládne i  na  řešení 
kauzy, což se projevilo při přípravě právní do-
kumentace.  
 Participační projekt Mám nápad pro Šest-
ku pokračuje realizací nápadů, které si občané 
vybrali. Jak informoval radní Jan Lacina (STAN), 
pod nějž projekt spadá, jednotlivé projekty 
byly přiděleny garantům, kteří dohlížejí na  je-
jich průběh. U  velkých probíhá příprava stu-
dií, u malých většinou výběrové řízení formou 
otevřené soutěže. Letos už proběhl zkušební 
provoz letního kina a realizováno by ještě mělo 
být parkoviště pro kola B+R Podbaba, grilovací 
a  piknikové místo na  Ladronce, odpočinkové 
místo s  lavičkami na  Bílé Hoře a  Centrum Li-
boce.  Autoři neúspěšných projektů se budou 
moci hlásit do  dalších ročníků participačního 
rozpočtování. Radnice si také z  neúspěšných 
nápadů vytvořila jakýsi dlouhodobý zásobník 
zajímavých podnětů, které by se mohly rea-
lizovat, ovšem v  jiných lokalitách, než byly 
 navrženy.
 Starosta Ondřej Kolář informoval o memo-
randu o  vzájemné spolupráci mezi SK Olymp 
na jedné straně a hlavním městem a městskou 
částí Praha 6 na  druhé. Týká se projektu, kdy 
chce ministerstvo vnitra vybudovat na Markétě 
sportoviště se zimním stadionem, dvěma bazé-
ny a  také parkovacím domem pro zhruba 800  
aut. Ačkoli jde o projekt ministerstva a magis-

trátu, Praha 6 se ho chtěla zúčastnit alespoň 
ve  formě memoranda, aby neztratila kontrolu 
nad svým územím.
 Obytný areál Na Dračkách, podle některých 
jde o druhý nejcennější pozemek v Praze 6, byl 
původně určen k výstavě osmi bytových domů. 
Jak informoval místostarosta pro správu majet-
ku Jaromír Vaculík (TOP 09), oproti původnímu 
projektu došlo k  výrazným změnám v  projek-
tové dokumentaci, došlo ke  snížení nákladů 
na stavbu a zároveň zlepšení dispozic,  původ-
ně zde byly byty s  dispozicemi až 7+kk. Nyní 
existuje pět variant, jak s projektem dále nalo-
žit: například nedělat nic, realizovat ho vlastní-
mi silami anebo pozemky i s projektem prodat 
jinému investorovi. Městská část si nyní nechá-
vá zpracovat analýzu, která z  možností bude 
pro ni nejlepší. A  také nejziskovější. Získané 
prostředky chce investovat do  stavby krytého 
bazénu na Petynce. 
 Podobná situace vznikla podle místosta-
rosty pro územní rozvoj Martina Polácha (ANO) 
také kolem zastavení proluky v  ulici Generála 
Píky, i zde je pozemek s vypracovaným projek-
tem na stavbu bytového domu a radnice si ne-
chala zhotovit analýzu a  zvažuje, jak s  ním co 
nejlépe naložit.
 Také rekonstrukce domu Dejvická 4 za-
znamenala analýzu a posléze změnu projektu.  
Opustilo se od  budování podzemních garáží, 
neboť by to bylo obtížné a  riskantní. Přehod-
notilo se využití polyfunkčního domu, měly 
by zde být byty, kanceláře a  ordinace lékařů 
a gastroprovoz v přízemí, pro nějž byl nejprve 
vybrán nájemce. Ten se mohl vyjádřit k  úpra-
vám prostoru, jež byly zaneseny do projektové 
dokumentace. Podle Jaromíra Vaculíka by mělo 
být stavební povolení vydané v polovině roku 
2018, následně začne zahájení stavby – nákla-
dy jsou očekávané ve  výši 58 milionů korun – 
a dům by měl být opraven v roce 2019. 
 O  zástavbě na  pozemku mezi ulicemi Sto-
chovská a  Rakovnická rozhodlo už minulé ve-
dení radnice. Naplánované domy se však oby-
vatelům zdály předimenzované, proto Kancelář 
architekta vypracovala zastavovací studii, v níž 
nové objekty odpovídaly velikosti sousedních 
domů. Obyvatelé této části Ruzyně také chtěli 
do  některých umístit občanskou vybavenost 
– školku, komunitní centrum a  podobně. Své 
požadavky jasně formulovali a jedná se o nich, 
využít by šla i  nedaleká vila Pamela. Pozemek 
byl svěřen městské části s  tím, že zde budou 
byty pro mladé rodiny a sociální bydlení. Nyní 
se zvažuje další strategie: tedy zda se o nákla-
dy na stavbu podělí městská část s investorem 
nebo se najde strategický partner, který domy 
postaví a Praha 6 jich několik získá a následně 
je prodá nebo může pronajímat.

 Zastupitelé jednali o  zahrádkářské kolo-
nii Jenerálka, kde je nutné řešit hned několik 
problémů. První – duplicita vlastníků – se týká 
hlavně magistrátu a státu, radnice Prahy 6 do ří-
zení vstupuje proto, aby měla přehled o vývoji. 
V druhém však vystupuje jako menšinový spo-
luvlastník pozemků tam, kde vlastníci chatek 
dostávají výzvy, aby předložili nabývací tituly, 
že uhradili všechny platby, nebo i  rozhodnutí 
soudu o odstranění údajně neoprávněných sta-
veb. Panuje názor, že městská část by se měla 
postavit na stranu zahrádkářů, nikoli většinové-
ho vlastníka.
 Objekt trojdomí v ulici Šolínova opět bude 
v  budoucnu sloužit sociálním službám. Bude 
zde umístěno integrované centrum pro seniory 
(domov seniorů a domov se zvláštním režimem 
a další doplňkové služby). Městská část připra-
vuje výběrové řízení na  investora a  budoucí-
ho provozovatele služeb, výsledek by měl být 
znám koncem 1. čtvrtletí 2018. 

Z pokračujícího zastupitelstva

Sezona v novém 
Dejvické divadlo dostalo dárek i od Městské 
části Praha 6, kdy se na začátku srpna rozhod-
lo o rekonstrukci Dejvického divadla. 
Práce měly být ukončené do oslav. Protože sta-
vební firmy neměly v  hlavní sezoně o  takovou 
zakázku zájem, nabídli zástupci SNEO Tomáš 
Jílek a Lukáš Fiedler při jednání se starostou Pra-
hy 6 a  ředitelkou divadla nestandardní řešení, 
a to že provedou zakázku vlastními silami jako 
generální dodavatel. Tuto službu společnost 
SNEO běžně  poskytuje.
V  rámci rekonstrukce se nově natřela fasáda, 
instalovány byly nové dveře do  kavárny, plaká-
tovací plocha, nové reklamní panely, svítící pís-
mena a stříška nad vstupními prostory. Do Anti.
kvariátu se instalovala nová vzduchotechnika 
a  došlo na  mnoho dalších oprav. Během prací, 
kdy bylo nutno koordinovat celou řadu profesí 
a navíc každý den provést úklid tak, aby v 16 ho-
din mohla otevřít kavárna, docházelo k nemálo 
komplikacím. Všechny průrazy zdí potřebné pro 
instalaci vzduchotechniky znamenaly přeložit 
inženýrské sítě elektro, vody nebo odpadu. Díky 
enormnímu nasazení všech pracovníků SNEO 
byl termín splněn. V pátek 13. října úspěšně pro-
běhla kolaudace bez vad a nedodělků. 
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AKTUALITY

11. LISTOPAD SE – PŘEDEVŠÍM V AN-
GLOSASKÉM SVĚTĚ – SLAVÍ JAKO 
DEN VETERÁNŮ. SPOLEČNOST POST 
BELLUM SE SNAŽÍ, ABY BYLA TATO 
TRADICE VIDĚT I U NÁS. 

Už třetím rokem organizuje veřejnou sbírku 
a ti, kdo si pořídí červený mák, přispějí na další 
nahrávání příběhů veteránů pro archiv Paměť 
národa.
V  pátek 10. a  v  sobotu 11. listopadu potkáte 
na ulicích nejen v Praze 6 dobrovolníky s kasič-
kami. Na  všech místech můžete přispět libo-
volnou částkou a  připnout si červený kvítek 
máku, symbol úcty k  veteránům. „Rádi bychom 
kampaní všem československým válečným ve-
teránům poděkovali, vyjádřili úctu a zároveň – 
s pomocí veřejnosti – přispěli k tomu, abychom 

mohli pro archiv Paměť národa zaznamenat ty, 
kteří ještě ve sbírce nejsou. Dokud je čas,“ říká 
za společnost Post Bellum Jana Holcová. 
V Praze 6 potkáte od začátku listopadu před Ná-
rodní technickou knihovnou informační panely 
ke Dni veteránů. V pátek 10. listopadu je od 16  
hodin připraveno odpolední pásmo v  NTK. 
„Promítneme tu úplně nový spot, který pro-
paguje sbírku a pak je připraveno pásmo vete-
ránských příběhů, kterým vás provede Mikuláš 
Kroupa, zakladatel Post Bellum a  spolutvůrce 
Paměti národa,“ říká Romana Vylitová z  Cam-
pusu Dejvice.  Více informací o  celé kampani 
a  jednoduchou možnost, jak přispět do sbírky 
po internetu najdete na www.denveteranu.cz. 

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 VE SPOLU-
PRÁCI S POTRAVINOVOU BANKOU 
PRAHA Z ČESKÉ FEDERACE POTRAVI-
NOVÝCH BANK SPOLEČNĚ ZAHAJUJÍ 
AKCI ŠESTKA JÍDLEM NEPLÝTVÁ.
Národní potravinová sbírka  probíhá po  celé 
České republice v  sobotu 11. listopadu od  8 
do 20 hodin. V Praze 6 budou dobrovolníci stát 
téměř na 15 stanovištích a zapojit se do ní bude 
moci každý. Darovat můžete trvanlivé potravi-
ny (konzervy, trvanlivé uzeniny, těstoviny, rýži 
a další) u nichž ještě neskončila doba expirace. 
Vítány jsou také čistící a hygienické prostředky.  
„Vybrané výrobky poputují do potravinové ban-
ky a dále pak do zařízení pro děti bez rodičů, pro 
osoby v  krizi, pro mládež s  hendikepem nebo 
pro osoby bez domova a další skupiny obyvatel 
ohrožené sociálním vyloučením,“ uvedla radní 
pro sociální politiku Milena Hanušová (TOP 09).
Všechna sběrná místa budou na  hlavních re-
cepcích označena logy Prahy 6 a  Potravinové 
banky Praha. 
 Prodejny zapojené do  NPS: Albert – Fajtlo-
va 1090/1, BILLA – Na  Petřinách 1945/55, Lidl 
– Slánská 1699/1a, Kaufland – Pod Paťankou 
2743/1b, Podbaba Penny – Žalanského 631/ 
61a, Kaufland – Bělohorská 2426/205, Vypich 
BILLA – Skuteckého 49/3 Řepy 

Navíc od  pátku 10. až do  30. listopadu bude 
možné na radnici Prahy 6 a do čtyř informačních 
kanceláří přinášet různé potraviny pro pražskou 
potravinovou banku. „S Pražskou potravinovou 
bankou jsme v minulosti již úspěšně spolupra-
covali a  nevidím důvod, proč tuto prospěšnou 
akci znovu nepodpořit. Potravinová sbírka je 
zároveň určitou formou zamyšlení nad tím, zda 
s  potravinami a  dalšími statky nelze nakládat 
hospodárněji. Každoročně se tím totiž ukáže, 
kolik desítek nebo dokonce stovek tun stále 
 využitelných potravin končí denně na  sklád-
kách a  možná se zase o  něco víc lidí nad plýt-
váním zamyslí. A  samozřejmě tím všichni po-
můžeme dobré věci," dodává starosta Ondřej 
Kolář (TOP 09).
 Stanoviště, kam můžete přinášet potraviny 
až do 30. listopadu, vždy od pondělí do čtvrtka 
od 8 do 16 hodin:  Hlavní budova ÚMČ Praha 6, 
Čs. armády 23, Informační kancelář Delta, Vlas-
tina 888/34, Informační kancelář Bělohorská, 
Bělohorská 1655/110,  a  Informační kancelář 
Petřiny – SNEO
 Stanoviště, kam můžete přinášet potraviny 
vždy v pondělí a ve středu od 8 do 14 hodin: In-
formační kancelář Dolní Sedlec, V Sedlci 41/20.

Den veteránů a veřejná sbírka Zapojte se 
do potravinové 
sbírky

U příležitosti Dne válečných veteránů 
pořádá Praha 6 ve spolupráci s velitelem 
Posádkového velitelství Praha pietní shro-
máždění k uctění památky všech padlých 
válečných veteránů ve světových válkách 
u Památníku čs. zahraničním vojákům 
na Vítězném náměstí, u pomníku čs. para-
šutistům v Technické ulici a u Památníku 
letcům na náměstí Svobody. 

V prostoru mezi ulicemi Vokovická a K Červenému vrchu byl 4. října za účasti Hany Fajtlové a její 
rodiny, zástupců městské části Praha 6, armády a  široké veřejnosti odhalen památník generál-
poručíku Františku Fajtlovi, čestnému občanovi Prahy 6, československému stíhacímu pilotovi, 
bojujícímu za druhé světové války v řadách Royal Air Force.
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ZE ZASTUPITELST VA

Petr Píša/ Strana Zelených
Radniční koalice dlouhodobě blokuje, aby se 
k tématům zásadním pro městskou část  mohlo 
zastupitelstvo vyjadřovat usnesením. Jedná se 
přitom o  klíčové veřejné investice, jejichž vý-
znam výrazně přesáhne jedno volební období 
a  které rovněž přímo či nepřímo dlouhodobě 
ovlivní hospodaření naší městské části. Postoj 
koaličních zastupitelů, kteří neumožnili další 
diskusi tím, že neschválili program mimořádné-
ho zasedání, mě proto velmi zklamal. Takhle si 
demokracii na Praze 6 nepředstavujeme.

Jakub Stárek/ ODS
O zásadních projektech a rozhodnutích koalice 
se dozvídáme oklikou. Na  zastupitelstvo jsou 
tyto body pravidelně řazeny pouze jako infor-
mativní, o nichž zpravidla není vedena rozpra-

va a  nelze k  nim přijímat usnesení. Svoláním 
mimořádného jednání vyvrcholila naše tříletá, 
bohužel neúspěšná snaha o komunikaci s vlád-
noucí koalicí vedenou TOP 09. Koalice tvoří 
velké smluvní závazky, za  které ale v  dalším 
volebním období ponese pravděpodobně od-
povědnost někdo jiný. Neschválení programu 
mimořádného zastupitelstva je proto jen hrou 
o čas.

Helena Briardová/ KSČM
Škoda, že se mimořádného zasedání zastupitel-
stva 16. října nevyužilo k věcné diskusi o nevy-
řešených problémech v  Praze 6, ať už je to re-
konstrukce Polikliniky Pod Marjánkou, chatová 
kolonie Jenerálka, ochrana obyvatel u  vjezdu 
do Blanky, či centrum služeb pro seniory v Šolí-
nově ulici. I ve známém rčení se připouští, že víc 

hlav víc ví a  já věřím, že právě v diskusi co nej-
většího počtu subjektů se dá přijít na všeobecně 
vyhovující řešení pro blémů. Tady ta příležitost 
byla, bohužel, promarněná.

René Pekárek/ČSSD
Právo na  svolání mimořádného jednání zastu-
pitelstva vyplývá z příslušných zákonných před-
pisů, nejde (a to ani před volbami) o „zrůdnost“ 
jak se objevilo v  jednom komentáři v  Parla-
mentních listech. Sjednocená opozice požádala 
o toto jednání proto, že se přes veškeré žádosti 
nepodařilo na  řádných jednáních ZMČ dosta-
tečně projednat za jištění rozhodujících investic 
MČ s  dlouhodobým finančním dopadem. Koa-
lice nepřipustila možnost stanovit jasné úkoly 
pro vedení radnice na další období a vést o nich 
potřebnou  diskuzi.

STAROSTA ONDŘEJ KOLÁŘ (TOP 09) 
SVOLAL NA ZÁKLADĚ ŽÁDOSTI DE-
VATENÁCTI ZASTUPITELŮ Z 6. ŘÍJNA 
MIMOŘÁDNÉ JEDNÁNÍ ZASTUPITE-
LŮ. V TOMTO VOLEBNÍM OBDOBÍ SE 
KONALO POPRVÉ.   

Jednání se uskutečnilo 16. října v Písecké bráně, 
neboť v  zasedací místnosti zastupitelstva v  bu-
dově radnice měl už před volbami do Poslanec-
ké sněmovny Parlamentu ČR instalovanou a vy-
zkoušenou techniku Český statistický úřad. 
Při diskuzi, která předcházela schválení progra-
mu zastupitelstva, vystoupilo postupně něko-
lik opozičních zastupitelů, kteří v  rámci úpravy 
jednotlivých bodů kritizovali společnost SNEO 
za postup a způsob nakládání s majetkem svěře-
ným městskou částí, koalici za nečinnost ohled-
ně zahrádkářské osady Jenerálka a rekonstrukci 
Polikliniky Pod Marjánkou. Stěžovali si, že nemají 
dostatek informací o stavu jednání o využití ob-
jektů v  ulici Šolínova i  opatřeních na  ochranu 
obyvatel po zprovoznění Tunelového komplexu 
Blanka.  

První mimořádné zastupitelstvo v tomto volebním období

Za  koalici vystoupil pouze zastupitel a  senátor 
Jiří Růžička (TOP 09), který řekl, že termín necelý 
týden před volbami ukazuje, že opozici jde pře-
devším o předvolení agitaci a manipulaci s ve-
řejným míněním, více než o  řešení skutečných 
problémů. 

Hlasováním postupně neprošly nejen jednotli-
vé návrhy na úpravu programu, ale ani samotný 
program mimořádného jednání. Pro bylo pouze 
šestnáct opozičních zastupitelů. Po  necelých 
devadesáti minutách tedy jednání – za pískotu 
některých občanů – skončilo.

OPOZICE K MIMOŘÁDNÉMU ZASTUPITELSTVU

„Svolání mimořádného jednání zastupi-
telstva je pro mě trochu nepochopitelná 
a  prapodivná hra, ke  které se opozice uchý-
lila zřejmě  ve  snaze upozornit na  sebe těs-
ně před volbami do  poslanecké sněmovny. 
Argumenty, kterými opoziční zastupitelé 
operovali – například že nemají informace, 
nemohou diskutovat a  podobně – jsou ne-
uvěřitelné a  jen těžko se mi chce věřit, že je 

kolegové z  opozice pronášeli při plném vě-
domí. Vždyť dva týdny před tímto jednáním 
proběhlo  řádné jednání zastupitelstva, kde 
měli všichni, včetně obyvatel Prahy 6, dosta-
tek prostoru se vyjádřit k čemukoliv. Navíc si 
troufám říct, že mnou vedená rada je na po-
měry a zvyklosti Prahy 6, a ve srovnání s pře-
dešlými radami, nejtransparentnější a nejsdíl-
nější. Argument, že nebylo možné přijímat 

k jednotlivým záležitostem usnesení, je zcela 
lichý. Projednání čehokoliv s  návrhem usne-
sení může podle platného jednacího řádu 
navrhovat zastupitelstvu prakticky kterýkoliv 
jeho člen. Pro mě je závěr z  tohoto jednání 
jediný – opozice nemá zájem na věcném pro-
jednávání pro blémů, touží pouze o  exhibici 
v on–line přenosu a 16. 10. zahájila kampaň 
do   komunálních voleb,“ říká starosta Ondřej 
Kolář (TOP 09).

STAROSTA K MIMOŘÁDNÉMU ZASTUPITELSTVU
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DOPRAVA

RADNICE PRAHY 6 BY RÁDA 
DO KONCE TOHOTO ROKU ZAVED-
LA ALESPOŇ ZKUŠEBNÍ PROVOZ 
AUTOBUSU NA SÍDLIŠTĚ BABA.  
Vedení hlavního města však zavedení linky 
i zkušební provoz odmítá s tím, že nejsou v roz-
počtu na rok 2017 ani následující rok pro tuto 
linku připravené potřebné finance. „Napsal 
jsem dopis náměstkovi primátorky pro dopravu 
Petru Dolínkovi, aby zkušební provoz umožnil. 
Pokud v  dohledné době nedostanu odpověď, 
obrátím se přímo na  primátorku,“ konstatuje 
radní pro dopravu Roman Mejstřík (ANO). Za-
vedení alespoň zkušebního, a  později řádné-
ho provozu, odůvodňuje radnice Prahy 6 tím, 
že obyvatelstvo v této lokalitě stárne a někteří 
lidé to mají na zastávku až osm set metrů, čímž 
nejsou splněny požadavky na  dobrou obsluž-
nost lokality hromadnou dopravou. „Myslím 
si, že nedostatek financí není při dvanáctimi-
liardovém přebytku rozpočtu hlavního města 
hlavní příčinou. Proto uvažujeme, že by linku 
Bořislavka – Baba zatím uhradila ze svého roz-
počtu městská část,“ dodává radní pro dopravu. 

Podobného mínění je i Lukáš Novák, odborník 
na dopravu za SZ: „Na únorovém zasedání přija-
la dopravní komise, i hlasy Zelených, doporuče-
ní uskutečnit zkušební provoz midibusu v  ob-
lasti na Babě. Provoz autobusů nyní odmítá pan 
radní Dolínek (ČSSD). Ptejme se ho tedy, proč 
a jaké jsou jeho vazby na Hanspaulku?“ A také 
v odpovědi společnosti Ropid je konstatováno, 
že „jde o položku, která by nebyla významným 
zatížením pro rozpočet hlavního města Prahy“. 
O  lince se uvažovalo už delší dobu, původně 
měla vést po  trase Hradčanská – Baba, ovšem 
v tomto případě bylo třeba postavit novou za-
stávku U Matěje, neboť by linka nemohla vyu-
žívat tu stávající. To se však prodloužením linky 
metra A  změnilo a  nově plánovaný autobus 
jezdící z  Bořislavky na  Babu může využívat už 
existující zastávku. Odpadají tím další náklady 
na  stavbu zastávky. V  loňském roce také pro-
běhla anketa,  zjišťující názor občanů na zave-
dení autobusu do této lokality. V ní se 49 pro-
cent občanů vyjádřilo, že si autobus na  Babu 
nepřeje. Naopak 42 procenta si ho přála a devíti 
procentům to bylo jedno nebo nevěděli. 

PĚT AŽ DESET MINUT BY PRÝ STA-
ČILO NOVÉ AUTOBUSOVÉ LINCE, 
POKUD BY JELA TUNELEM BLANKA, 
ABY PROPOJILA PRAHU 6 S PRA-
HOU 5. PODPORU MÁ TENTO SPOJ 
NA RADNICÍCH V OBOU MĚST-
SKÝCH ČÁSTECH A PŘEJE SI HO 
I ŘADA OBČANŮ.   

Zatímco v Praze 5 je nástupní a výstupní stanice 
jasná – autobusové nádraží Na Knížecí, v šesté 
městské části zůstává otázkou. „V úvahu připa-
dá Vítězné náměstí, které je však každodenně 
zahlcené a ucpané kolonami, a  tak by se stalo, 
že by autobus vyjel z tunelu a postavil se do ko-
lony, ve  které by strávil většinou více času než 
na  celé trase. Navíc by dopravu v  tomto místě 
ještě více zahustil,“ říká radní pro dopravu Ro-
man Mejstřík (ANO).  Městská část preferuje ko-
nečnou zastávku na Hradčanské, kde ale nejsou 
vytvořené podmínky, proto aby se zde mohl 
autobus bezproblémově otočit a  jet zpět. „Po-
kud se vyřeší problém s  konečnou zastávkou, 
považuji za správné zavedení autobusové linky 
do tunelu, která by zrychlila dopravu z Prahy 6 
na Smíchov. Pomohlo by to stále se zahušťující 
dopravě v  městské části,“ konstatuje radní pro 
dopravu. 
Ovšem objevují se i  argumenty, že většina 
cestujících směřuje ze Smíchova právě na  Ku-

laťák, a pokud by je autobus dovezl jinam, spoj 
by tolik nevyužívali. S  tím souhlasí i  opoziční 
zastupitel Ondřej Matěj Hrubeš (ODS): „Za  za-
vedení tunelbusu bojuji už několik let. Tunely 
Městského okruhu mají zkrátit cestování všem. 
I lidem, kteří cestují po Praze MHD. Ale aby byla 
linka na Anděl a případně do Letňan efektivní, 
má podle Ropidu jezdit na  Dejvickou, která je 
cílem mnoha cest. Pokud bude končit tunelbus 
na Hradčanské, lidé musí na autobus přestupo-
vat a reálně hrozí, že nebude pro cestující tolik 
zajímavý, nezvládne konkurovat tramvaji 20, 
metru A+B a nakonec se po zkušební době pro-
voz linky v tunelu ukončí, což by byla škoda.“

Zkušební provoz autobusu na Babu

Autobus v tunelu má stále podporu
Pokládka tichého 
asfaltu v Patočkově
Do  19. listopadu provádí hlavní město 
Praha v ulici Patočkova ve směru z centra, 
v úseku Pod Královkou – Bělohorská, opra-
vu povrchu vozovky a pokládka takzvané-
ho tichého asfaltu. Doprava je v tomto čase 
vedena po  zbylé části komunikace v  jed-
nom jízdním pruhu. 
„V  souvislosti se zprovozněním tunelového 
komplexu Blanka došlo v  Patočkově k  výraz-
nému navýšení provozu, z toho důvodu jsme 
jako jedno z  opatření požadovali instalaci ti-
chého asfaltu, který by alespoň částečně pro 
obyvatele nárůst provozu eliminoval. Dalo by 
se sice říci – lepší pozdě, než nikdy, jistě se ale 
všichni shodneme, že takto rozsáhlé omezení  
provozu by v prázdninovém období bylo pro 
tisíce řidičů mnohem přijatelnější,“ říká staros-
ta Ondřej Kolář (TOP).
Městská část se pokusí maximálně zmírnit do-
pady této uzavírky, co nejlépe zprůjezdnit dot-
čené křižovatky a  zároveň zvýšit bezpečnost 
chodců, zejména dětí u ZŠ J. A. Komenského. 
Zároveň se uvažuje o  dodatečném  doprav-
ním značení tak, aby se řidiči lépe orientovali 
a snáze našli místa, která mohou využít k oto-
čení do opačného směru.
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Potenciál rozvoje integrované dopravy v Praze 6

MARIÁN HOŠEK / KDU-ČSL
Pražská aglomerace pojímá z do-
pravního hlediska podstatně širší 
prostor, než jsou hranice hl. m. 
Prahy. Prstenec obcí v různé vzdá-
lenosti od  Prahy tvoří do  značné 

míry satelity, ze kterých se denně dopravuje 
velký počet lidí do práce, do školy, za kulturou 
nebo nákupy. Integrovat hromadnou dopravu 
je nezbytností a do určité míry se tomu tak děje. 
Praha 6 bohužel doplácí na  nekoncepčnost 

ROMAN MEJSTŘÍK / ANO
MČ Praha 6 má vzhledem ke  své 
rozloze a  velkému procentu ro-
dinné zástavby i  vysoký podíl in-
dividuální automobilové dopravy. 
Společně se zprovozněním tunelu 

Blanka došlo i k otevření jejího území tranzitní 
dopravě, což přináší řadu dopravních problémů 
v  každodenním životě občanů Prahy 6. Rozvoj 
pražské integrované dopravy je jednou z  cest, 
jak snížit množství vozidel projíždějících MČ. 
Zvláště přínosná by byla výstavba modernizo-
vané tratě Kladno – Praha v ražené variantě a vý-
stavba tramvajové trati na Suchdol. Tramvajové 
spojení na Dědinu, a i na Strahov, by bylo dalším 

ONDŘEJ MATĚJ HRUBEŠ/ ODS
Jak jsme měli ve  volebním pro-
gramu, dlouhodobě se snažíme 
prosadit zavedení tunelbusů. Na-
posledy na  zastupitelstvu 16. 10. 

2017, kde však návrh vládnoucí koalice nepod-
pořila. Autobusy v  tunelech by občanům zkrá-
tily cestování městskou dopravou mezi Andě-
lem a Dejvickou, a mezi Dejvickou a Prosekem 
s Let ňany. Teď to vypadá, že hlavní město spustí 
zkušební provoz tunelbusu Hradčanská – Anděl. 
Jenže to už nás na dopravní komisi varoval Ro-
pid, že smysl má vést linky na Dejvickou, která 
je centrem a  cílem mnoha cest. Oproti tomu 
Hradčanská je jen přestupní bod. Reálně hrozí, 
že linka na Hradčanskou se neosvědčí a nepři-
nese zásadní zrychlení. Bohužel zástupci TOP 09 
a ANO 2011 už několik let nesouhlasí s autobu-
sem na  Dejvickou, což bylo jedním z  důvodů, 
proč nebyly tunelbusy v minulosti zavedeny, ač 
na ně byly vyčleněny peníze. 

RENÉ PEKÁREK / ČSSD
Doprava je jedním z  klíčových 
problémů pro nás všechny – ob-
čany Prahy 6, ale také pro ty, kteří 
musí cestovat mezi Středočeským 
krajem a  Prahou. Pokud chceme 

alespoň částečně odstranit zácpy v  centrální 
části Prahy 6, musí být vybudován rozhodují-
cí komplex dopravních staveb (severozápadní 
část silničního okruhu v  jižní variantě v  tunelu 
pod Suchdolem, Radlická a  následně Břevnov-
ská radiála) i rychlé kolejové spojení Kladna a le-
tiště. Samozřejmě dalším důležitým faktorem 
zlepšení je i  prodloužení tramvaje na  Dědinu 
a  do  Suchdola, nezmiňuji se ani o  chybějícím 
spojení MHD přes Vltavu do  oblasti Bohnic. To 
vše samozřejmě s  parkovišti P+R. Mimořádně 
důležitá je provázanost jízdních řádů a  směro-
vých spojení mezi Prahou a Středočeským kra-
jem i četnost spojů hromadné dopravy. 

JAN LACINA / STAN
Starostové a  nezávislí věří na  ve-
řejnou dopravu a  na  její bu-
doucnost. Hlavně tu, která jezdí 
po  kolejích, má velkou kapacitu 
a  nesmrdí. Osobně se nejvíc tě-

ším, až se bude na  Kladno i  na  Letiště Václava 
Havla jezdit rychlým vlakem. Stejně příjemná 
bude ovšem i cesta tramvají do Suchdola nebo 
na  strahovské koleje. Všechny tyhle projekty 
mají veškerou naši podporu, stejně jako vznik 
jedné společné jízdenky se Středočeským kra-
jem, aby se našim sousedům z nejbližšího okolí 
Prahy vyplatilo nechat auta doma. Nechceme 
být skládkou středočeského plechu, ale měs-
tem pro život. A osada Baba by si konečně za-
sloužila mikrobusovou linku, nechápu, proč 
dávno nefunguje. Stejně jako autobus tunelem 
na Smíchov. Tady se někdo vymlouvá a fláká.

Stoupající nároky na  mobilitu 
 stále více potvrzují další rozvoj 
systému PID s cílem zajistit maxi-
mální obslužnost, aby hromadná 
doprava zůstala i  nadále spoleh-
livá a  civilizovaná. Praha 6 dlou-

hodobě podporuje rozvoj, zejména ekologické 
kapacitní kolejové dopravy (metra, tramvaje 
a  příměstské železnice). Bez propojení těch-
to dopravních prvků na  systémy P+R, nebude 
tento model funkční. Je třeba, aby byly vel-
mi pečlivě vytypovány přestupní uzly v  rámci 
autobusové dopravy. Pro plynulost dopravy 
nemá smysl přivádět autobusy do  lokalit, kde 
v  konečném důsledku způsobí více škody než 
užitku. Podporujeme proto prodloužení tram-
vajových tratí na  Dědinu, Suchdol a  Strahov. 
Prioritou pro nás je dostavba železnice s  od-
bočkou na letiště Václava Havla, jehož nedílnou 
součástí je výstavba nových P+R Dlouhá Míle 
a Ruzyně.

LUKÁŠ NOVÁK / SZ
K  řešení špatné dopravní situace 
v Praze nepotřebujeme budování 
dalších kapacitních komunikací 
pro auta, ale nabídku atraktivní 
(tj. pohodlné a rychlé) veřejné do-

pravy. I  přes nesporné kvality pražské veřejné 
dopravy je stále co zlepšovat. Mnohé příležitos-
ti k rozvoji skýtá zejména příměstská doprava. 
Dnes a denně můžeme na všech příjezdových 
komunikacích ze Středočeského kraje pozoro-
vat zahlcení masivní dopravou, která je násled-
kem nekoncepční suburbanizace okolí Prahy 
v posledních desetiletích. Přeplněné silnice nej-
lépe uvolníme výstavbou nové kolejové infra-
struktury (kromě nových či modernizovaných 
železničních tratí se nabízí i prodloužení tram-
vajových tratí za  hranice Prahy či v  ČR dosud 
nevyužívaná možnost vlakotramvaje), kterou 
vhodně doplníme jednak příměstskou autobu-
sovou dopravou, jednak záchytnými parkovišti, 
pokud možno budovanými už u stanic a nádra-
ží ve Středočeském kraji.

HELENA BRIARDOVÁ / KSČM
Pražská integrovaná doprava 
už řadu let funguje dobře díky 
pražskému Dopravnímu podniku 
a  jeho pracovníkům. Zahraniční 
návštěvníci oceňují to, že tramva-

je, autobusy a metro v Praze, na rozdíl od jiných 
evropských hlavních měst, jezdí v  potřebných 
intervalech a  opravdu na  čas. Systém se může 
ještě vylepšit například prodloužením tramvajo-
vých linek až k hranicím hlavního města, zave-
dením ekologických trolejbusů místo autobusů 
na některých úsecích, plánovanou modernizací 
Buštěhradské dráhy s odbočkou na letiště, nebo 
uplatněním nízkopodlažních vozů na  všech 
linkách, či třeba zaváděním světelných panelů 
na  stanicích informujících o  pohybu tramvají 
a autobusů. 

článkem mozaiky vedoucím ke snížení individu-
ální dopravy, jejíž množství se stává pro Prahu 6 
nezvladatelné.

 minulých let, kdy se zejména problém Buštěh-
radské dráhy neřešil a nevytvořila se parkoviště 
P+R. Hromadí se proto doprava osobními auty, 
zahlcují se parkovací místa na  okraji, což vy-
tváří velké problémy. Urychlené řešení je více 
než  aktuální. Je naším zájmem, aby se zlepšila 
součinnost Ropidu a kolejových nebo autobu-
sových dopravců tak, aby se zpružnil, zlepšil 
a  podstatně více využíval systém integrova-
né dopravy a  byl také cenově dostupný pro 
 cestující.
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RADNICE PRAHY 6 HLEDÁ SPOLEČ-
NĚ S MÍSTNÍMI LIDMI ŘEŠENÍ, JAK 
ZAMEZIT NARŮSTAJÍCÍ TRANZITNÍ 
DOPRAVĚ V MALÉM BŘEVNOVĚ. 
DOPRAVNÍ SITUACE V OBYTNÉ 
ČTVRTI SE VÝRAZNĚ ZHORŠILA 
PO ZPROVOZNĚNÍ TUNELU BLANKA 
A POSTUPNĚ OVLIVŇUJE KVALITU 
BYDLENÍ V CELÉ OBLASTI. 

„Průjezdnost Patočkovy ulice stoupla podle 
 posledních měření z 30 tisíc na 48 tisíc aut den-
ně,“ uvedl radní pro dopravu Roman Mejstřík 
(ANO). Kolony tak vznikají i na Karlovarské a Bě-
lohorské ulici a řidiči hledají cesty, jak se jim vy-
hnout. Odnáší to i obyvatelé Malého Břevnova, 
který sousedí na jedné straně s přetíženou Bělo-
horskou ulicí, na druhé straně s oborou Hvězda. 
Dopravní síť v zástavbě je úzká. Místní si stěžují, 
že provoz je tu takový, že se nedá přejít ulice. 
„Máme venkovní stroje na  posilování, ale jsou 
pár metrů od silnice. Když na nich ráno cvičím, 
připadám si jako u  dálnice,“ svěřil se se svými 
zkušenostmi jeden z obyvatel. Podle jiných pro-
voz komplikuje možnost parkování. Zájem lidí 
problém řešit je velký, na setkání se jich sešlo ně-
kolik desítek. „Účast místních byla opravdu vyso-
ká,“ uvedl radní Mejstřík s tím, že pro prezentaci 
definitivních návrhů radnice zvolí větší prostory. 

Řešení je několik
Radnice lidem představila několik variant řeše-
ní. V  celé oblasti by mohla být zavedena zóna 
30, která znamená nejen omezení rychlosti, 
ale například také zákaz vjezdu náklaďákům 
nebo vjezd autobusů pouze na povolení úřadu. 
Dobré zkušenosti s  tím Praha 6 má například 
již z Ořechovky nebo ze Střešovic. Počítá se též 

s  úpravou stávajícího systému jednosměrek: 
„U  tras atraktivních pro tranzit chceme otočit 
průjezdnost, aby trasy nebyly využívané tak čas-
to,“ vysvětlil Miroslav Sachl z  odboru dopravy 
městské části. Překvapivě velkou podporu získa-
lo radikální řešení, které v Praze 6 nemá obdobu 
– jde o návrh rozdělení lokality na tři dopravní 
zóny, které budou vzájemně neprůjezdné, vy-
jma přes Bělohorskou. Tranzitní doprava by byla 
zcela znemožněna, ale opatření by dopadlo 
i na místní: „Pokud bude chtít rezident zajíždět 
do své obytné části, bude muset v případě ko-
lon vystát frontu na  části Bělo horské,“ upřesnil 
radní pro dopravu Roman Mejstřík.

Bude se jednat znovu
Návrhy variantních řešení rozeslala radnice 
na  emailové adresy účastníků setkání a  nyní 
přijímá jejich připomínky. „Všechny nápady vy-
hodnotíme a  připravíme finální variantu, kte-
rou po  projednání s  policií znovu předložíme 
veřejnému plénu. Pokud pro ni získáme aspoň 
60% podporu místních, budeme to považovat 
za  úspěch,“ sdělil Mejstřík. Mezi prvními nápa-
dy se objevil i  návrh na  zkapacitnění provozu 
na Karlovarské. „To není řešením. Jsem zásadně 
proti, na Prahu 6 by to přivedlo další dopravu,“ 
oponuje radní pro dopravu. Účastníci setkání se 
shodli v tom, že jediným dlouhodobým řešením 
je zprovoznění obou okruhů, městského a praž-
ského a radiál mezi nimi. 

Konec tranzitní dopravy v Malém Břevnově

PREZENTACE VÍTĚZNÉHO NÁVRHU 
PARKOVACÍHO DOMU NA DĚDINĚ 
PROBĚHLA V POLOVINĚ ŘÍJNA V IN-
FORMAČNÍ KANCELÁŘI PRAHY 6 
V BUDOVĚ DELTA. PŘÍTOMNI BYLI 
ZÁSTUPCE STAROSTY PRO ÚZEMNÍ 
ROZVOJ MARTIN POLÁCH (ANO), 
ZÁSTUPCE MAGISTRÁTU A AUTOR 
NÁVRHU IVAN KROUPA.  
Na  úvod architekt Ivan Kroupa představil svůj 
projekt, který nabízí stání pro 250 aut. Je ře-
šen tak, že nájezdová a výjezdová rampa jsou 
v jednom místě a komunikace uvnitř prochází 
ve tvaru šneku, čímž vzniklo jen minimum tak-

zvaně hluchých míst a bylo možné zaparkovat 
na co nejmenší plochu co nejvíce aut.
Ačkoli požadavky na  dům dovolovaly umístit 
sem až čtyři nadzemní patra (podzemnímu 
bylo doporučeno se kvůli složitosti zakládání 
stavby raději vyhnout), vítězný objekt se skládá 
pouze ze dvou krytých a  horního nezastřeše-
ného podlaží. Fasáda je vytvořená tak, aby šlo 
o lehkou a transparentní budovu, zčásti zakry-
tou zelení. „Při navrhování jsme také mysleli 
na  to, aby vzniklo vyhovující prostředí uvnitř 
domu a díky této konstrukci lidé budou vystu-
povat z  aut do  prostředí, kde mají k  dispozici 
jak přirozené denní světlo, tak čerstvý vzduch. 
To parkovací domy z betonu nenabídnou,“ vy-

světloval architekt.  A dodal, že jde pouze o ná-
vrh, do  nějž budou zapracované připomínky, 
a to včetně těch ze setkání s občany. 

Občané by raději parkovací zóny
Přítomným občanům se nelíbilo, že pod par-
kovacím domem vzniká krytý, ovšem veřej-
ně přístupný prostor, který by mohli podle 
nich využívat lidé bez domova nebo méně 
přizpůsobiví. Také architekta upozornili, že 
v této lokalitě fouká často silný vítr od západu 
a  auta umístěná u  otevřené západní fasády 
tak budou v zimě zavátá sněhem a vystavená 
nepříznivým povětrnostním podmínkám. Do-
tazovali se i na otevřené nejvyšší patro, neboť 
původně byl slibovaný parkovací dům se zele-
nou střechou, aby lidé z vyšších pater okolních 
domů koukali do zeleně. A dodali, že na takto 

Představení parkovacího domu na Dědině 

Jedno z navrhovaných řešení 
na zamezení tranzitní dopravy 
na Malém Břevnově – rozdělení lokality 
na vzájemně neprůjezdné zóny. 
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LIDÉ SE MOHLI V ŘÍJNU SEZNÁMIT 
S DOPRAVNÍ STUDIÍ, KTERÁ MĚLA 
PROVĚŘIT MOŽNOST VÝSTAVBY 
PARKOVACÍHO DOMU S REŽIMEM 
P+R V TOBRUCKÉ ULICI. SETKÁ-
NÍ S PŘEDSTAVITELI RADNICE SE 
KONALO V MÍSTĚ U SOUČASNÉHO 
HLÍDANÉHO PARKOVIŠTĚ, NA JE-
HOŽ PŮDORYSU BY MĚLA STAVBA 
V BUDOUCNU VYRŮST. 

Pro obyvatele okolních ulic, kterých se setkání 
zúčastnilo asi padesát, to byla zároveň příleži-
tost, jak budoucí podobu stavby ovlivnit nebo 

Také v letošním roce využije Praha 6 pro část 
zimního úklidu takzvanou sněhovou poho-
tovost, která bude probíhat od  1. prosince 
do  31. března. První nábor brigádníků se 
koná ve středu 1. listopadu.  

Dohody o  provedení práce se uzavírají opět 
na recepci ve 2. patře Úřadu městské části Pra-
ha 6, pořadová čísla budou vydávána od  7.30 
hodin pracovníky oboru dopravy a  životního 
prostředí. Brigádníkům bude vyplácena částka 
za  takzvanou dosažitelnost, a  to ve  výši tisíc 
 korun. Za  každý odpracovaný sněžný, mimo-
řádný sněžný a úklidový den pak dostanou 400 
korun. Jejich práci budou jako v minulosti kon-
trolovat inspektoři odboru dopravy a životního 
prostředí. 
Úseků vyhrazených pro sněhovou pohotovost, 
a  tedy i  brigádníků, je letos třeba méně než 
v  minulých letech. Zhruba sedmdesát pro-
cent chodníků převzal  zpět do své péče jejich 
 vlastník, tedy hlavní město Praha, které je bude 
udržovat prostřednictvím Technické správy ko-
munikací. Některé oblasti v péči městské části 
pak byly nově zařazeny do strojního úklidu. 
V případě, že by dlouhodobě nesněžilo, budou 
brigádníci provádět i úklid náletového odpadu 
a jiných nečistot. Za to dostanou stejnou částku 
jako za odpracovaný sněžný den.

zaparkovaná auta bude pršet i sněžit a majitelé 
by si za zaplacené parkovné přece jen zasloužili 
určitý komfort. Otázka padla i na cenu parkov-
ného: „Měla by se pohybovat mezi  500 až 1000 
korunami měsíčně, radnice bude podporovat, 
aby to bylo spíš u  nižší hranice,“ řekl Martin 
Polách. Doplnil také harmonogram, jak by stav-
ba měla probíhat: „V  listopadu bude uzavřena 
smlouva s  architektem, kterou musí schválit 
rada. Poté se začne připravovat dokumentace 
pro územní rozhodnutí a po jeho vydání bude 
požádáno o stavení povolení. Dokončení stav-
by, jejímž investorem je magistrát, se předpo-
kládá v roce 2019.“
Setkání se zúčastnilo několik desítek místních 
občanů, většina z  nich se stavěla kriticky k  sa-
motné stavbě parkovacího domu a  vyjádřili 
názor, že situaci v  lokalitě by vyřešilo zavede-

ní parkovacích zón. Ty by podle nich omezily 
množství odstavených aut lidí odjinud, místním 
by pak stačily stávající parkovací místa a nemu-
sel by se stavět parkovací dům.

využít částečně ve svůj prospěch. Přestože řada 
z nich na setkání dorazila s negativním posto-
jem ke  společnému záměru hlavního města 
i Prahy 6, ze setkání nakonec vyplynulo několik 
konstruktivních návrhů. „Odcházel jsem s poci-
tem, že lidé pochopili, že jim neničíme životní 
prostředí ve  prospěch dojíždějících. Někteří 
teprve během setkání zjistili, že stavba nebude 
rozsahem větší než stávající parkoviště nebo 
že kácení stromů bude minimální,“ uvedl mís-
tostarosta pro oblast územního rozvoje Martin 
Polách (ANO). 
Základní podmínkou, na  které se lidé shodli 
společně s  Prahou 6, je, že vjezd na  parkoviš-
tě nesmí být z Tobrucké, pouze z Horoměřické 

ulice. Úroveň stavby zapuštěné ve  svahu by 
neměla převyšovat úroveň ulice, řidiči směřující 
na  MHD by se měli co nejkratší cestou dostat 
na  metro mimo sídliště. Mezi dalšími návrhy 
bylo využít část parkoviště k dlouhodobým pro-
nájmům pro místní nebo vybudovat na  střeše 
parkovacího domu hřiště pro starší děti, nebo 
zde dosadit zeleň.
Studie vypracovaná společností SATRA je k dis-
pozici na  webu Prahy 6. V  prosinci radnice 
 plánuje oslovit místní prostřednictvím ankety, 
ve které by mohli vyslovit svůj názor. Ten by Pra-
ha 6 zahrnula do architektonické studie. 
Vytvořit parkovací dům s kapacitou až 300 míst 
je strategickým rozhodnutím hlavního města 
a Praha 6 jej podporuje. Pozemek současného 
parkoviště je vhodným místem k  vybudování 
záchytného P+R, tedy „Zaparkuj, a  jeď MHD“. 
Horoměřická ulice je jedním ze vstupů do měs-
ta, kterým lidé z regionů přijíždějí za prací. Na-
chází se 250 m od vstupu do metra Bořislavka. 
Podmínkou stavby je změna územního plánu, 
podnět ke  změně podala Praha 6 hlavnímu 
městu již vloni. 
Více informací na praha6.cz/tobrucka.Debata o budoucím P+R v Tobrucké

Sněhová pohotovost 
s méně brigádníky 
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MILIONY KORUN ROČNĚ ROZDĚLÍ 
PRAHA 6 SVÝM OBYVATELŮM, KLU-
BŮM A SPOLKŮM VE FORMĚ RŮZ-
NÝCH DOTACÍ, GRANTŮ A PODPOR. 
VÍTE, NA CO VŠECHNO VÁM MŮŽE 
MĚSTSKÁ ČÁST PŘISPĚT A JAK O FI-
NANCE POŽÁDAT?

SPORT A VOLNÝ ČAS
Zatímco před lety byl na dotace pro sport a vol-
nočasové aktivity rozdělený zhruba milion a půl, 
v roce 2017 už to bylo více než 10 milionů korun. 
„Cílem těchto grantů a dotací je nejen podpořit  
veřejnost, aby aktivně trávila své volno sportem, 
ale také podpořit místní kluby, aby mohly po-
skytovat své služby za co možná nejdostupnější 

částky,“ říká Libor Bezděk (STAN), radní pro sport 
a  volnočasové aktivity a  dodává, že radnice se 
přiklonila k názoru, že jde o nejtransparentnější 
způsob rozdělování peněz. 

Možnosti, jak získat podporu městské části, 
jsou čtyři:
  podpora občanů, přesněji dětem, v projektu 

Aktivní město
  program přidělující finance klubům a  spol-

kům
 granty na jednorázové akce 
  menšími částkami do 50 000 korun lze pod-

pořit akce i v průběhu roku
O přidělení či nepřidělení dotací rozhoduje ko-
mise pro sport a volný čas. Vyšší částky pak ještě 
rada, případně zastupitelstvo městské části. Na-
opak nižší částku může přidělit radní bez souhla-
su komise. 

Aktivní město
Nejnověji spustila Praha 6 program Aktivní 
město, který má podpořit sportování a volnoča-
sové aktivity dětí do 18 let s  trvalým bydlištěm 
na území městské části. Příspěvek, který lze vy-
užít například na snížení poplatků za příspěvky 
do sportovního oddílu či kurzovné do vybrané-
ho kroužku, činí 500 korun pro jedno dítě, pokud 
si vybere kroužek  s  technickým nebo přírodo-
vědným zaměřením, je částka ještě od  dvě stě 
korun vyšší. Příspěvek lze uplatnit u zhruba 120 
klubů a organizací. Městská část na celý projekt 
vyčlenila tři miliony korun – o  milion více, než 
původně předpokládala – , protože zájem byl 
ohromný. Vyčleněné prostředky by měly po-
krýt nároky 5500 dětí, rodiče je mohou čerpat 
do konce listopadu.  Celý projekt funguje online, 
aby co nejméně zatížil jak rodiče, tak zapojené 
organizace.

TÉMA VYDÁNÍ

MILIONY KORUN NA DOTACE A GRANTY 
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Připravila Magdaléna Krajmerová

TÉMA VYDÁNÍ

„Oceňujeme, že díky projektu Aktivní město do-
chází k  financování mimoškolních aktivit šest-
kových žáků. Do  příštího roku by však radnice 
měla vyhodnotit, zda administrativní náročnost 
projektu (jak na straně radnice, tak na straně škol 
a kroužků) nepřevažuje nad jeho pozitivy. Nesmí 
také dojít k tomu, aby na úkor tohoto projektu 
byly upozaděny jiné aktivity městské části v ob-
lasti školství, jako jsou příspěvky na  vzdělávání 
žáků v  cizích jazycích,“ říká zastupitelka za  Ze-
lené a  místopředsedkyně komise pro výchovu 
a vzdělávání Pavla Ducháčková Chotková.
Podle radního pro sport a  volný čas Libora 
Bezděka jde zatím pouze o  část toho, co má 
program Aktivní město v budoucnu nabídnout. 
„Rádi bychom motivovali celé rodiny, aby se 
účastnily například akcí pořádaných městskou 
částí, za  vstup by sbíraly body a  ty pak moh-
ly proměnit například na  zlevněné vstupné 
na sportoviště či jiné aktivity.“

Dotace a granty 
Dále Praha 6 přiděluje dotace na  pravidelnou 
činnost přímo sportovním klubům, jednotám či 
spolkům, a to na základě takzvaných osobo ho-
din, které zahrnují počet členů i rozsah činnosti.  
„Minulý rok jsme museli vyřadit čtyři subjekty 
pro takzvané černé duše, ale letos už byl seznam 
v pořádku,“ podotýká radní.   
O dotace lze požádat i na jednorázové akce, a to 
při vyhlašování pravidelných grantů, prostřed-
nictvím formuláře, který lze stáhnout na  strán-
kách www.praha6.cz/granty. Žadatel musí vy-
plnit nejen své kontaktní údaje, ale i  pro koho 

je akce určená, kolik očekává návštěvníků,  jaký 
bude mít význam pro Prahu 6 a  na  co přesně 
dotaci použije. Pokud  se rozhodne zorganizo-
vat akci během roku, může požádat o  finanční 
podporu až 50  000 korun, a  to kdykoli během 
roku. „Žádost je třeba podat minimálně měsíc 
dopředu, protože ji musí schválit komise pro 
sport, rada a vyšší částky i zastupitelstvo. Může 
se tak stát, že peníze na účet pořadatele přijdou 
až po  akci. Rozhodně ale nelze podat žádost 
po ukončení akce samotné,“ radí Libor Bezděk.

SOCIÁLNÍ SLUŽBY 
„Každý rok se snažíme o navýšení finančních pro-
středků na dotace, které jsou schváleny v rámci 
rozpočtu. Tyto prostředky ještě doplňujeme 
o dotace, které nám přiděluje hlavní město Pra-
ha z výherních hracích automatů a jiných tech-
nických herních zařízení,“ říká Milena Hanušová 
(TOP 09), radní pro sociální politiku. Zatímco 
v  loňském roce radnice takto vyplatila finanční 
prostředky ve výši 3,322 milionu korun, letos to 
už bylo 3,718 milionu korun. O dotace na regis-
trované sociální služby a lokální návazné služby 
se mohou ucházet pouze právnické osoby, které 
poskytují služby občanům zdejší městské části. 
Jednotlivé neziskové organizace se do  tohoto 
dotačního programu mohou hlásit vždy po celý 
prosinec. „O  dotaci mohou žádat neziskové or-
ganizace, které poskytují sociální služby podle 
zákona č. 108/2006 Sb., o  sociálních službách 
a  dále organizace, jejichž služby vhodně dopl-
ňují registrované sociální služby,“ dodává radní.

 Vyhlašovány jsou dva programy:
  na podporu registrovaných sociálních  služeb
  návazné služby podporující volnočasové 

 aktivity seniorů a  osob se zdravotním po-
stižením.

Nejnižší vyplacená dotace musí dosáhnout ale-
spoň deseti tisíc korun. Podmínky a pravidla pro 
podání žádosti o  dotaci v  této oblasti budou 
po  celý listopad zveřejněny na  úřední desce. 
Informace podává Jitka Vaňková (jvankova@
praha6.cz).

DOTACE NA PAMÁTKY 
Celkem 900 000 korun poskytuje Praha 6 na pa-
mátkovou péči. „Podporu poskytujeme vlast-
níkům objektů, které jsou nemovitou kulturní 
památkou, nebo se nacházejí v Pražské památ-
kové rezervaci, ve  vesnické památkové rezer-
vaci Ruzyně nebo v  jedné z  památkových zón 
v Praze  6 – Ořechovka, Tejnka, Baba, oblast Dej-
vice –  Bubeneč,“ říká místostarostka Eva Smutná 
(TOP 09), která má památkovou péči v  gesci. 
Dotace lze poskytnout na  stavební a  restaurá-
torské práce a  to i  zpětně, na  práce, započaté 
po 1. červenci. 
Výše dotace závisí na počtu žadatelů, loni bylo 
tímto způsobem podpořeno pět projektů. Žá-
dosti na rok 2018, kdy se bude opět rozdělovat  
90 000 korun, se podávají právě nyní v listopa-
du, další informace a formuláře jsou ke stažení 
opět na stránkách www.praha6.cz/granty nebo 
k vyzvednutí v  informačních kancelářích Měst-
ské části Praha 6. 
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KULTURA 
Podporu lze získat i na kulturní  činnost a  progra-
my, a to jak na divadlo, hudební vystoupení, ta-
nec a nonverbální umění, výtvarné umění design 
a fotografie, literaturu, audiovizuální díla a umě-
ní nových médií, klubovou a komunitní činnost, 
tedy pro hudební kluby nebo kina a samozřejmě 
na mezioborové a víceoborové projekty. 
„Když jsme jako Starostové přišli na radnici, roz-
dělovalo se v dotačním řízení 400 tisíc korun. Le-
tos to bylo bezmála šest milionů. Plníme tak slib, 
že peníze na kulturní život Prahy 6 jsou rozdělo-
vání transparentně, spravedlivě a srozumitelně,“ 
říká místostarosta pro kulturu a školství Jan La-
cina (STAN) a  pokračuje: „Příští rok očekáváme, 
že v  dotačním programu Kultura 1 a  Kultura 2 
a také ve víceletých dotacích rozdělíme podob-
nou částku. V  průběhu roku do  schváleného 
rozpočtu zapojujeme prostředky, které nám 
hlavní město posílá z hazardu. Ten byl v  tomto 
volebním období v Praze 6 definitivně vymýcen, 
město ale nerozděluje peníze podle toho, kde se 
hazard ještě odehrává, nýbrž podle počtu oby-
vatel.“
Příjem žádostí na  první polovinu roku 2018 
bude zahájen 4. listopadu v 0.00 hodin a skon-
čí 8. listopadu ve 23:59. Žadatel je v tomto ob-
dobí povinen kompletní žádost vytisknout, 
podepsat, naskenovat a  opětovně do  systému 
nahrát. Lze ji podepsanou také odeslat poštou 
nebo osobně přinést do podatelny, ovšem opět 
pouze ve vymezené době.
Praha 6 vyhlašuje dva programy s  celkovou 
dotací 5,3 milionu korun:  
  jednoleté dotace v oblasti kultury pro obdo-

bí leden až srpen 2018
  víceleté dotace v  oblasti kultury od  ledna 

2018 do konce roku 2021
Na  jednoleté dotace je v  prvním pololetí roku 
2018 vyčleněná částka dva miliony korun a také 
v druhém pololetí se počítá s obdobnou sumou. 
Maximální výše přidělené dotace je 500  000 Kč 
na  projekt. „Žadatel samozřejmě může podat 

i více žádostí, ale ty v součtu opět nesmějí pře-
kročit onu půlmilionovou hranici,“ upozorňuje 
radní. Skutečnou výši přidělené dotace doporu-
čuje kulturní komise, následně ji posuzuje rada 
a  schvaluje zastupitelstvo. U  víceletých dotací 
jsou podmínky podobné, jen limit 500  000 ko-
run se násobí počtem let, po které projekt trvá. 

ŠKOLSTVÍ 
Celkovou částkou 8,65 milionu korun podporují 
městská část a Letiště Praha (radnice dává 4,65 

a letiště 4 miliony korun) jazykové vzdělání žáků 
v rámci programu Otevřený svět. Dotace je ur-
čena na  složení standardizovaných jazykových 
zkoušek, úrovně znalostí A2 nebo B1, a  to pro 
žáky 8. a  9. tříd s  trvalým pobytem v  Praze 6 
a navštěvující školy zřizované šestou městskou 
částí. K získání podpory, která může pokrývat až 
100 % nákladů,  je třeba vyplnit ve  vyhlašova-
ném termínu elektronickou žádost, kde se uvádí 
nejen jméno a trvalá adresa žáka, ale také název 
jazykové zkoušky s označením úrovně znalostí, 
kolik složení stálo a přidat požadované přílohy. 

Předpokládaný harmonogram dotačního titulu Kultura I. – 2018
5. 10. 2017 Vyhlášení dotačního řízení v oblasti Kultury I. pro rok 2018 pro roční a ví-

celeté projekty, které začínají od ledna 2018.

4. 11. 2017 0:00 hodin Přijímání žádostí prostřednictvím elektronického systému.

8. 11. 2017 v 23:59 hodin Konečný termín pro podání žádostí v elektronickém systému.

14. 11. 2017 Předpokládaný termín posouzení projektů Kulturní komisí Rady městské 
části Praha 6.

6. 12. 2017 Předpokládaný termín projednání dotací Radou MČ Praha 6.

21. 12. 2017 Projednání přidělení dotací Zastupitelstvem Městské části Praha 6.

3. 1. 2018 Předpokládaný termín zveřejnění výsledků dotačního řízení.

TÉMA VYDÁNÍ
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PARTICIPACE

Naše zahradnická 
radost
Do druhého ročníku soutěže Naše zahradnic-
ká radost, kterou vyhlašuje městská část, se 
přihlásilo celkem 29 účastníků.
Jedenáct z  nich se zařadilo do  kategorie okna 
a  balkony a  osmnáct do  kategorie předzahrád-
ky. Vítězové získali poukázky do zahradnictví. Ta 
za první místo měla hodnotu 3000 korun, za dru-
hé dva a za třetí jeden tisíc. V kategorii balkony 
a okna se na třetím místě umístili dva účastníci 
se stejným počtem bodů, takže bylo celkem roz-
dáno sedm cen.

Výherci: 
Kategorie předzahrádky
1. Jiří Uher
2. Kateřina Kubošová
3. Bronislava Zimová

Kategorie balkony a okna 
1. Dana Bálková
2. Jaroslav Menger 
3. Marie Janišová  
3. Daniela Kosová 

DO 10. PROSINCE SE MOHOU OB-
ČANÉ VYJÁDŘIT V INTERNETOVÉ 
ANKETĚ K BUDOUCÍMU VYUŽI-
TÍ  BUDOVY  NÁDRAŽÍ BUBENEČ, 
KTEROU MÁ PRAHA 6 SVĚŘENOU 
OD MAGISTRÁTU HLAVNÍHO 
 MĚSTA.

Anketa obsahuje čtyři otázky, v první se řeší vy-
užití objektu všeobecně a na výběr je skoro de-
set  možností od kultury přes zařízení pro děti 
různých věkových skupin až po  byty či spol-
kový dům. V druhém hlasování mají lidé mož-
nost vyjádřit se k tomu, jakou formu občerstve-
ní by zde přivítali: bufet, restaurace, hospoda/
bar, kavárna anebo žádné. Zatímco u  těchto 
otázek jsou k dispozici vždy dva kladné a  je-
den záporný hlas, při tázání na konkrétní vyu-
žití mají lidé čtyři kladné a dva záporné hlasy. 
Vybírat mohou z  dvanácti návrhů, které byly 
sesbírány v  rámci participace přímo od  obča-
nů  při červnovém setkání přímo na  peronu 
nádraží nebo přišly mailem na radnici. Nechybí 
mezi nimi půjčovna sportovních potřeb a elek-
trokol, které by lidé využili v  nedaleké Stro-
movce, klubovna pro děti, muzeum vláčků, 
 zázemí pro občanské spolky, amatérská diva-

dla a  podobně. Poslední otázka zjišťuje u  ob-
čanů,  zda by mělo nádraží sloužit převážně 
lidem ze šesté městské části nebo z celé Prahy. 
Výsledky ankety nebudou pro radnici závazné, 
pouze doporučující, přičemž čím více občanů 
se hlasování zúčastní, tím větší váhu výsledky 
získají. „K vyplnění  ankety je třeba uvést mo-

bilní telefonní číslo, na  které vám následně 
bude zaslán přístupový kód,“ říká Jindřich Pinc, 
koordinátor participace, a dodává: „Obyvatelé 
Prahy 6, kteří nemají k dispozici internet, mo-
hou využít možnost asistovaného hlasování, 
a to v kdykoli v úředních hodinách na radnici, 
dveře číslo 417.“

PRAHA 6 PRAVIDELNĚ PODPORU-
JE ČINNOST POLICISTŮ, HASIČŮ 
A STRÁŽNÍKŮ JAK FINANČNÍMI 
DOTACEMI A MOTIVAČNÍMI OD-
MĚNAMI ZA MIMOŘÁDNÉ VÝKO-
NY, TAK NÁKUPEM TECHNICKÉHO 
VYBAVENÍ.
Letos vybavila Hasičský záchranný sbor náhrad-
ní baterií do defibrilátoru a dvěma sadami diod 
a  každé místní oddělení Policie ČR záchranář-

ským batohem s nadstandardní výbavou k po-
skytování první pomoci pro případ, že policisté 
budou na místě dříve než záchranáři.
 „Čím dřív je první pomoc poskytnuta na  co 
 nejvyšší úrovni, tím lépe. Operátoři tísňových 
linek navíc obsah těchto batohů detailně zna-
jí, a tak mohou zasahující policisty po telefonu 
dobře instruovat, čímž šetříme drahocenný 
čas,“ říká radní pro bezpečnost Zdeněk Hořá-
nek (ANO). 

Hlasujte o využití Nádraží Bubeneč 

Záchranné prostředky pro policisty 
a hasiče
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VZNIKNE NA PETYNCE SVĚTOVĚ UNI-
KÁTNÍ ZÁKLADNA PRO 140 PLAV-
CŮ S HANDICAPEM? JAN NEVRKLA, 
REPREZENTAČNÍ TRENÉR TĚLESNĚ 
POSTIŽENÝCH PLAVCŮ, ZAKLADATEL 
KONCEPČNÍHO PROGRAMU S MOT-
TEM OD REHABILITACE K PARALYM-
PIÁDÁM, BY SI TO PŘÁL. 
Plavecký areál Na  Petynce letos využili k  tré-
ninku plavci z  klubu SK KONTAKT PRAHA. „Jde 
o největší klub na světě tohoto typu, naprostý 
unikát a doufáme, že radnice Prahy 6 bude ráda, 
když na  Petynce vytvoříme po  dostavbě kryté 
pětadvacítky základnu, která bude i skvělou vi-
zitkou městské části v oblasti handicapovaných 
osob,“ říká reprezentační trenér Jan Nevrkla, kte-
rý vedl všechny české tělesně postižené medai-
listy z paralympiád i mistrovství Evropy a světa. 
Spolu s  Martinem Kovářem, který se pod jeho 
vedením stal čtyřikrát paralympijským vítězem, 
jsou tvůrci originální metodiky výuky a tréninku 
handicapovaných.  
 
Co vás vedlo k tomu zorganizovat soustředě-
ní na Petynce?
Letní počasí vybízí k  tréninku v  otevřených 
bazénech, naše sídlo je od  samotného vzniku 
v  Praze 6, noclehy plavců řešíme na  Strahově 
na  kolejích, vše tedy směřovalo k  tomu, aby-
chom trénovali na Petynce.

V čem byl pro vás tento bazén lepší než jiné 
v Praze nebo i v jiných městech?
Dlužno říct, že dopolední náročnější trénink 
jsme absolvovali v  Aquacentru Šutka. Petynka 
je krásný areál, ale teplota vody koncem srpna 
už není pro delší trénink ideální. Naproti tomu 
nám nabídla možnost kvalitního protahova-

cího cvičení na  trávníku a  pěknou letní kulisu 
na  odreagování. A  také velmi vstřícný přístup 
personálu.

Jak se liší vaše tréninky od plavání zdravých 
plavců?
Trénink je modifikovaný podle typu a  stupně 
postižení, ale u většiny plavců, kteří se na Petyn-
ce připravovali, se příliš nelišil od tréninku nepo-
stižených. Soustředili jsme se na  techniku, ne-
plavali jsme velkou kilometráž, za den ve dvou 
fázích naplavali plavci 5 – 6 km, při plavání vel-
kých objemů naplaveme 10 km denně. Trénink 
má stejnou skladbu jako u plavců olympijských, 
akorát někteří nekopou nohama a jiní nezabírají 
rukama. Sentimentu netřeba, každý plave s tím, 
co má k dispozici, a my se to každého snažíme 
vyučit co nejlépe.

Kdo se soustředění zúčastnil?
Připravovali se zde plavci, kteří pojedou na Mis-
trovství světa v  Mexiku, které bylo kvůli ze-
mětřesení přesunuto z  původního termínu 
začátkem října na  2. až 7. prosince. Do  Mexika 
vysílám pouze dvojici plavců s trenérem, jedním 
z dvojice je pražský Tomáš Hlavinka. Další soutě-
ží, která už proběhla, jsou Evropské paralympij-
ské hry mládeže – do Janova jsme vyslali devět 
plavců a z  toho sedm členů z našeho SK KON-
TAKT PRAHA. Nejúspěšnější plavkyní výpravy se 
dvěma zlatými a dvěma bronzovými medailemi 
se stala teprve patnáctiletá Anežka Floriánková. 

Proč jedou na MS jen dva  plavci? 
Je to  vrcholná akce, ale rok po  paralympiádě 
jsme na  ni nevyslali všechny plavce, kteří mají 
splněné limity. Právě s  Anežkou Floriánkovou 
jsme se soustředili na  Evropské paralympijské 
hry mládeže a vyplatilo se to. Ta soutěž je mo-
tivační, mládežnická, plavci přijeli pozitivně 
nabití. V  kolektivu devíti plavců se snáz dobíjí 
baterky, prostředí je ohromně nabuzující. Závo-
dilo šest stovek sportovců v osmi sportech. Čes-
ká republika obsadila bohužel jen dva sporty 
– judo jedním zrakově postiženým sportovcem 
a plavání. Získali jsme celkem 13 medailí, z toho 
dvanáct bylo plaveckých a  hlavně díky nim se 
ČR umístila na  skvělém, šestém místě z  celko-
vých 27 států. Z  těch dvanácti plaveckých me-
dailí získali deset plavci našeho klubu SK KON-
TAKT PRAHA. 

Vrátíte se za rok opět na Petynku?
Na  Petynku se rádi vrátíme, hlavně na  relaxač-
ní tréninky. Přejeme si teplejší vodu, kvalitnější 
dráhy a vstřícnější veřejnost, která domnívá, že 
tam plavu se svými dětmi a zabírám s nimi běž-
ným návštěvníkům místo. Nejraději ze všeho by-
chom co nejdřív plavali celoročně na kryté pěta-
dvacítce na Petynce. Více na www.kontaktbb.cz

Z Petynky pro dvanáct evropských medailí

Plavci Anežka 
Floriánková a 
Tomáš Hlavinka po 
tréninku na Petynce 
s trenérem Janem 
Nevrklou.



listopad 2017 17

ROZHOVOR

Vilém 
Prečan

V EMIGRACI 
JSEM BYL JEN 
PŮJČENÝ

Připravila Magdaléna Krajmerová  Foto: Post Bellum/Paměť národa

JEHO ARCHIV JE ÚŽASNÝ A OBSÁH-
LÝ. STEJNĚ JAKO JEHO PAMĚŤ, KDY 
U UDÁLOSTÍ UVÁDÍ Z HLAVY DATA 
A NĚKDY I PŘESNÝ ČAS. ZA DOBU 
EMIGRACE SI ZAZNAMENÁVAL 
VŠECHNY TELEFONÁTY, STÁLE MÁ 
SCHOVANOU KRABICI POZNÁMEK 
A ROZHOVORŮ, KTERÉ VEDL S LID-
MI DOMA V ČESKOSLOVENSKU 
I ZAHRANIČÍ. „PODLE TOHO SE DÁ 
MNOHO REKONSTRUOVAT. BYL JSEM 
TEHDY TAK PEČLIVÝ, ŽE JSEM SI 
PSAL POZNÁMKY, KDE JSEM BYL, CO 
JSEM DĚLAL, KAM JSEM JEL…,“ ŘÍKÁ 
HISTORIK VILÉM PREČAN, ČESTNÝ 
OBČAN PRAHY 6.

Jsou ty zápisy pouhou vzpomínkou, nebo je 
při své profesi historika stále využíváte? 
Jsou pro mě velmi důležité, protože historik Pre-
čan může kontrolovat pamětníka Prečana a ně-
kdy si říci, chlapče, podívej se, co jsi psal tehdy 
a  tehdy. Pro historika je korespondence, zvlášť 
pokud byla psána spontánně a  bez příprav, 
velmi cenná. Po  letech je totiž člověk ovlivněn 
tím, co se během času dozvěděl. Tedy neví, co 
si myslel tehdy, ale pracuje s tím, co myslí, že si 
tehdy myslel. To si ověřuji i nyní.

Při vaší badatelské činnosti?
Ano, s mladým kolegou Pavlem Horákem z Ma-
sarykova ústavu připravujeme k  vydání zápisy 
k  takzvané únorové komisi, což byla skupina 
převážně politiků, která pracovala v letech 1949 
až 1950 v londýnské emigraci. Dochovaly se zá-
pisy ze dvaceti čtyř schůzek, dohromady tři sta 
padesát stran. Ti pánové si vzali za úkol, že zjistí, 
proč to v únoru 1948 dopadlo tak, jak dopadlo. 
A  proč po  podané demisi to komunisté vzali 
do svých rukou a udělali převrat, oni říkají puč.

Co zjistili? 
To si budete muset tu knížku přečíst. Ale proč to 
říkám – sice se ty schůzky konaly rok, maximál-
ně dva po té události, a už se jim do toho mísilo, 
jak to tehdy dopadlo. 

Jak se historikovi povede, že získá takto cen-
né materiály? 
Jaromír Smutný, tehdejší kancléř prezidenta 
Beneše, to předal Cecilu Parrotovi, britskému di-
plomatovi. Po jeho smrti je uchovala manželka 
a následně svěřila profesoru Igoru Hájkovi v Lan-
casteru, který mi je dal ještě v  době emigrace 
do archivu v dokumentačním středisku. Už jsem 
je chtěl vydat několikrát, ale vždy do toho přišlo 
něco jakoby důležitějšího a nebyl čas zeditovat 
to, převést do  současného jazyka, ověřit a  po-
rovnat místa, která jsou nejasná… A hlavně také 
připravit poznámkový aparát, protože tehdy oni 
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neměli k dispozici ty prameny, které máme my 
dnes.

Jaké dokumenty či informace jim tehdy 
 chyběly? 
Dnes víme přesně, proč a s jakým posláním při-
letěl do Prahy 19. února 1948 náměstek sovět-
ského ministra zahraničí Zorin: měl dohlédnout 
na  to, aby KSČ nezakolísala a vzala moc tvrdě 
do rukou. Také nemohli vědět, že Gottwald Zo-
rinovi nadhodil, aby došlo k pohybu sovětských 
vojsk v  Německu a  Maďarsku směrem k  hra-
nicím. Nevědělo se, že ministr Molotov sdělil 
Zorinovi, že nic takového nepřichází v  úvahu. 
Nemohli vědět, co se projednávalo na poradách 
nejužšího vedení KSČ se Zorinem. To celé samo-
zřejmě není sice čtení před spaním, ani ke kávě, 
ale je to důležitý pramen, který vyjde knižně.

Co máte napsáno v  diáři u  17. listopadu 
1989?
Kupodivu nic politického. Ale řeknu vám, co 
bylo krátce předtím. Ve  dnech 3. až 5. listopa-
du se konal ve  Vratislavi mezinárodní seminář 
o  střední Evropě, spojený s  festivalem filmů 
a písní, ale takový, kde už vystupoval Karel Kryl 
a Jaroslav Hutka. Na tento festival se snažily pro-
niknout tisíce mladých lidí z  Československa. 
Policie a  pohraničníci se jim v  tom sice snažili 
zabránit, ale stovkám se to povedlo. Na samot-
nou konferenci pak dorazila Petruška Šustrová 
z  Charty 77. Společně jsme pak jednali – my 
z emigrace a Petruška – ve Varšavě s představi-
teli polské Solidarity. 

Byl jste také přítomen? 
V  Polsku už tehdy byla vláda Tadeusze Mazo-
vieckého a  i  my emigranti jsme dostali víza, 
abychom se s  manželkou zúčastnili. A  tam se 
tehdy sešli Pavel Tigrid, Jiří Pelikán, František Ja-
nouch, Karel Schwarzenberg a já. Já měl na tom 
semináři referát o  spolupráci chartistů a  před-
stavitelů občanského hnutí s opozicí v ostatních 
zemích sovětského bloku a  o  předpokladech 
k demokratické revoluci.

Už jste tam tušili, že se revoluce blíží? 
Když jsme se vrátili domů, tedy do  Německa, 
skončila berlínská zeď a  v  Československu se 
stále nic nedělo. Začali jsme přemýšlet, zda a jak 
pomoci k urychlení situace doma. Volali k nám 
totiž lidé, političtí emigranti, a  ptali se: Probo-
ha, kdy se pohnou věci i u nás? Vždyť už i Bul-
haři něco dělají, jen v Československu stále nic. 
A pak to přišlo. 

Svět tedy velkou důvěru v  demokratické 
změny v Československu neměl.
Byli i  tací, kteří říkali, že se Čechoslováci nikdy 
nepohnou. Na to mimochodem spoléhal i Jakeš. 
Jsou dochované záznamy jeho hovorů s  před-
staviteli NDR o tom, že český a slovenský člověk 

je rozumný,  dovede si to spočítat a  nepůjde 
do  ničeho riskantního, aby dával v  sázku své 
hospodářské postavení a určitý blahobyt. 

Jak jste se tedy dozvěděl o  událostech 17. 
listopadu?
O tom, co se dělo 17. listopadu v Praze, jsme se 
dozvěděli druhý den ráno ze Svobodné Evropy, 
kde se mluvilo o  smrti studenta Šmída. Nikdo 
o  tom tehdy nepochyboval, protože to bylo 
podpořeno výpovědí a informacemi Petra Uhla. 
Vím, že tehdy jsem si řekl, tohle je konec, tady 
se něco stane. 

Tedy jste si byl už jistý, že Sametová revoluce 
bude úspěšná? 
Na  washingtonské konferenci o  perspektivách 
demokratické revoluce ve  světě v  květnu toho 
roku jsem referoval o velmi slibném vývoji v Čes-
koslovensku. Jeden prvek nejistoty však existo-
val: nemohli jsme tušit, co všechno je ochoten 
Gorbačov tolerovat. A proto jsme ani v prvních 
dnech listopadové revoluce nevěděli, zda Jakeš 
a spol. nevyvolají ze zoufalství velké krveprolití 
v zemi. Proti tomu mluvilo, že Gorbačovovi moc 

záleželo na setkání s nově zvoleným preziden-
tem Bushem, které se mělo uskutečnit na Maltě. 
Kdyby došlo v  Praze ke  krveprolití, schůzka by 
se určitě neuskutečnila. Byl jsem přesvědčen, že 
Gorbačov si nenechá Jakešem a  spol. naplivat 
do své polévky. To se potvrdilo 24. listopadu ve-
čer, milice v ulicích 21. a 22. listopadu bylo jen 
extempore.

Počítal jste s tím, že se vrátíte do Prahy? 
O  tom jsem ještě vůbec neuvažoval. Celá léta 
jsem říkal: přišel mezi své a  oni ho nepozna-
li a  ještě by si mohli myslet, že jsem si přišel 
pro nějakou prebendu. Já jsem těch třináct let 
v  emigraci říkal, že jsem tam byl jen půjčený. 
Moje oči byly obrácené na Československo, byl 
jsem v kontaktu nejen s Václavem Havlem, s kte-
rým jsme si intenzivně psali, také s Jiřinou Šiklo-
vou, s mnohými mluvčími Charty i s některými 
kolegy historiky.
Hlavně jsem měl dojem, že v  dokumentačním 
středisku Scheinfeldu bude spousta práce, než 
se to tu zkonsoliduje a  otevřou archivy. Navíc 
ty první dva roky po  převratu jezdili badatelé 
studovat samizdaty a exilové časopisy a knížky 
do Scheinfeldu.

Kdy jste názor změnil? 
Na Štěpána 26. prosince 1989, kdy mi volal Vác-
lav Havel, tedy tři dny před tím, než byl zvolen 
prezidentem. Tehdy jsem mu řekl: tak to už re-

„BYLI I TACÍ, KTEŘÍ ŘÍKALI, ŽE 
SE ČECHOSLOVÁCI NIKDY 

NEPOHNOU“
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voluce zvítězila, když máte čas mi telefonovat. 
Telefonoval jsem si během těch šesti týdnů 
s Prahou stále, ale ne s ním. Václav Havel se mě 
tehdy zeptal: Co chcete dělat? Tak jsem mu řekl, 
že mám v  Scheinfeldu práce dost, navíc jsme 
podle požadavků a přání z domova během těch 
šesti týdnů v  zahraničí mnohé zařizovali. A  on 
na to: Ale co chcete dělat v Praze? 

Co jste mu odpověděl? 
Nic určitého. Rozhovor skončil, ale půl hodiny 
na to mi volal bývalý kolega a říkal, Viléme, his-
torická komise OF chce prosadit založení ústavu 
pro nejnovější dějiny a na tebe se chtějí obrátit, 
zda by sis to vzal na starost a stal se ředitelem, 
bude ti ještě volat ten a ten. A tak se také stalo. 
Zavolali, vzal jsem si myslím dvě hodiny na roz-
myšlenou a  pak řekl, že to přijmu. Už na  Nový 
rok jsem posílal do Prahy faxem na několika stra-
nách koncepci ústavu, co by měl dělat a tak dále. 

Kdy jste se tedy vrátili? 
V neděli 14. ledna 1990 jsme přijeli s manželkou 
poprvé po třinácti letech do Prahy, na touž ulici, 
jen o dům dál, kde jsme si postavili svépomocí 
domek a pět let v něm bydleli. Pak jsme ho mu-
seli před emigrací prodat. Ale o dům vedle byd-
lel náš blízký přítel, doktor Laštovička, u kterého 
jsme přespali a v pondělí patnáctého dopoled-
ne jsem se hlásil v kanceláři prezídia Akademie 
věd, kde jsem dostal papír, který mě pověřoval 

zahájit přípravy založení ústavu nejnovějších 
dějin. Ten den jsme večer také měli jednání 
s kolegy o tom, co bude s archivem KSČ a kam 
bude převeden mimo vlastnictví strany, aby byl 
přístupný k bádání a studiu.

Nestýskalo se vám v emigraci po Praze? 
Na to nebyl čas. Odcházeli jsme v nejhorší době 
normalizace, kdy všechno oficiální – rozhlas, 
televize a další instituce – byly nepřátelské a já 
se cítil ve válce s režimem. Byl jsem tehdy sle-
dovaný, zažil jsem domovní prohlídku. Pro mě 
to bylo cizí město, cítil jsem se zde jako v cizím 
prostředí. Navíc jsem byl trestně stíhaný kvůli 
černé knize – tedy Sedm pražských dnů -, což 
byl můj hlavní zločin. Od  vězení mě zachráni-
lo podepsání Závěrečného aktu o  bezpečnos-
ti a  spolupráci v  Evropě v  Helsinkách 1. srpna 
1975. Moskva tehdy dala pokyn, že se má po-
zastavit všechno, co by mohlo vzbudit velkou 
pozornost západní veřejnosti. S  přáteli jsem 
kontakt nikdy neztratil. Navíc, jak jsem napsal 
v roce 1977, Charta 77 byl pro mě domov i přes 
vzdálenost stovek kilometrů.

Jak jste se tedy dostal do emigrace? 
Při velkém výslechu koncem září 1976 na  mě 
dělali dvě hodiny bububu, a  pak se zeptali, co 
bych řekl vystěhování. Tak jsem odpověděl, že 
už začátkem března jsem odevzdal na formulá-
ři telegramu krátký dopis adresovaný Gustavu 
Husákovi, Vasilu Bilakovi a ministru vnitra Obzi-
novi, v němž jsem uvedl, že po pěti letech, kdy 
nemohu vykonávat svou profesi a  uplatňovat 
svoje práva, přišel čas, abychom se v klidu roze-
šli – já a vy, kteří reprezentujete tento režim. 

Pak vám dovolili se vystěhovat, aniž by vám 
hrozilo další trestní stíhání? 
Řekli mi, abych si podal žádost a začala deseti-
měsíční procedura. Museli jsme se tehdy zbavit 
všeho, i rodinného domku, který jsme prodávali 
v  takové nejistotě, že když nedostaneme pasy 
a  víza, tak se přestěhujeme do  bytu nových 
majitelů. Ta procedura vystěhovávání trvala 
dlouho, dokonce i děti musely podepsat desítky 
dokumentů a třeba náš šestnáctiletý syn musel 
stvrdit, že nemá žádné alimentační povinnosti. 
Museli jsme za  vystěhování, respektive za  zde 
získané vzdělání, také zaplatit. U mě to spočítali 
na deset tisíc, u manželky na pět a za základní 
vzdělání dětí si řekli po pětistovce. Vyřídil jsem si 
také přijetí v Západním Německu, kde jsem měl 
zajištěné stipendium v jedné nadaci na první rok 
pobytu. 11. července ve 4.06 jsme sedli do auta, 
které jsme si mezitím koupili za poslední peníze 
z prodaného domku, a odjeli z republiky. 

Po  svém návratu jste se hned nastěhoval 
zpět do Prahy 6?
Dostal jsem bydlení – pokoj – ve  vile Lanna, 
která patřila akademii, a  nachází se nedaleko 

čínského velvyslanectví. Pak jsme sehnali něja-
ký podnájem na Opatově, kde byl pokoj tehdy 
dražší, než kolik činil můj plat ředitele. Měl jsem 
šest tisíc a bydlení mě stálo osm. Tak jsem nako-
nec spal na pohovce vedle své pracovny, a když 
přijela manželka, bydlela tam se mnou. My totiž 
měli stále zařízené bydlení v  Scheinfeldu a  já 
pendloval, někdy jen na víkend. Stalo se, že syn 
těžce onemocněl a byl na severu Německa v ne-
mocnici, pět set padesát kilometrů od  Schein-
feldu. To jsme v pátek v noci přijeli z Prahy, v so-
botu ráno jsme jeli za synem, v neděli nazpátek 
a večer opět do Prahy. 
Jednou v  mé nepřítomnosti ukázali předsedo-
vi Akademie věd Wichterlemu, jak tam žiji, on 
řekl, že to takto nejde a že musím dostat byt. Tak 
jsme v roce 1994 konečně měli vlastní byt, jed-
nopokojový v  paneláku v  Libuši, kde jsme zů-
stali dvacet jedna let. Náš takzvaně hlavní stan 
a má knihovna stále zůstávaly v Německu, kde 
jsme po ukončení činnosti střediska měli deset 
místností.

A  v  této situaci jste budoval Ústav soudo-
bých dějin.
Ano, byl jsem tam osm let, protože tehdy pla-
tilo, že se v  Akademii člověk může stát ředite-
lem jen na dvě čtyřletá období. Když náš ústav 
začínal, měl pět zaměstnanců, když jsem ho 
odevzdával, tak jich bylo asi padesát a  k  tomu 
sto padesát publikací. Hodně nám v  začátcích 
pomohla nadace Konráda Adenauera, která nás 
podpořila nemalou částkou jeden a půl milionu 
německých marek. Ústav se tak hned v prvním 
roce computerizoval, první počítače jsme získali 
od Charty 77.

Kdy padlo rozhodnutí přestěhovat se do Pra-
hy nastálo?
Na jaře 2015 jsem zjistil, že už nebudu moci jez-
dit autem, protože se mi nezvratně zhoršil zrak. 
Tehdy jsme se rozhodli, že si najdeme na  tr-
valo odpovídající bydlení. Prošli jsme mnoho 
bytů a  málem jsme to už vzdali. Když se nám 
asi po šesti týdnech ozval realitní makléř, že by 
měl ještě jeden byteček v Praze 6 a zda bych se 
na něj mohl jít ten den odpoledne podívat. Byt 
se mi moc líbil, druhý den jsem přišel i  s man-
želkou – ona má takový cit, že když se jí byt líbí, 
tak je to správné. Porozuměli jsme si s majitelem 
a  začali se stěhovat. Bylo to pro mě bolestné 
z jednoho důvodu, v Scheinfeldu jsem měl jsem 
velkou knihovnu s beletrií, která se mi sem ne-
vešla. Něco z těch knih si vzala rodina, něco se 
se  rozdalo…

Letos jste se stal čestným občanem Prahy 6.
Nevím, jak jsem k tomu přišel, ale budu se sna-
žit dělat vše pro to, abych zůstal čestným ob-
čanem, aby to nedopadlo jako u mnoha jiných 
čestných občanů jiných měst před sedmadva-
ceti lety.

Vilém Prečan / historik, čestný občan Prahy 6 
 jako spoluautor se podílel v roce 1968 na publikaci 
Sedm pražských dnů. 21.–27. srpen 1968
 v dubnu 1970 byl propuštěn z historického ústavu
 v roce 1976 emigroval do Německa 
 v roce 1986 bylo založeno Československé doku-
mentační středisko nezávislé literatury v bavorském 
Scheinfeldu a on se stal jeho kustodem
 v roce 1990 byl pověřen založením Ústavu pro 
soudobé dějiny ČSAV, osm let působil jako jeho 
ředitel
 od roku 1999 vede jako předseda správní rady 
obecně prospěšnou společnost Československé 
dokumentační středisko, které se věnuje dějinám 
československého exilu a domácího disentu v éře 
komunismu, jakož i vzdělávací a osvětové práci 
v této oblasti.
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1. KVĚTNA TOHOTO ROKU SE STALA 
ŘEDITELKOU PEČOVATELSKÉ SLUŽ-
BY PRAHY 6 ALENA PEŠTOVÁ. 

„Byla bych ráda, kdyby se během mého pů-
sobení lidé v domech s pečovatelskou službou 
cítili po všech stránkách dobře. Také bych ráda 
zviditelnila naši organizaci pro soukromé sub-
jekty a  dárce,“ říká nová ředitelka, která zku-
šenosti sbírala například v  Nadaci Jedličkova 
ústavu. 

A  s  čím by mohly soukromé subjekty kon-
krétně pomoci? 
Například na  kurz výuky na  počítači můžeme 
přijmout jen omezený počet seniorů, protože 
máme málo počítačů, uvítali bychom i  lepší 
technické vybavení společných prostor a  další 
podporu různých činností.

O kterou z vašich služeb je mezi seniory nej-
větší zájem? 
Určitě o tu nejjednodušší, což je rozvoz obědů. 
Těch denně dodáme více než pět set, jak do do-
mácností seniorů, tak i  do  našich domů s  pe-
čovatelskou službou. Našich sedm aut přitom 
tom najezdí měsíčně kolem pěti tisíc kilometrů. 
Ale je pravdou, že dodání obědu většinou bývá 
první službou, kterou si naši klienti objednávají. 
Postupně, jak lidem přibývají léta a  ubývá sil, 
tak počet služeb rozšiřujeme.

Jaké předpoklady by tedy měl mít zájemce 
o práci u vás?
Důležitý je především dobrý vztah k lidem, sna-
ha druhým pomáhat. Záleží nám na  tom, aby 
naši uživatelé měli pocit bezpečí a důvěru v pe-
čovatelskou službu. Odborné vzdělání pro so-
ciální služby vítáme, ale zákonnou podmínkou 
je alespoň sto padesáti hodinový kurz, který 
musí pečovatel absolvovat do osmnácti měsíců 
od nástupu do zaměstnání. 

Máte problém sehnat kvalitní a  dobré 
 pečovatelky?
Pracovní místa se nám naštěstí daří obsazovat, 
kromě nabídky smysluplné a  užitečné prá-
ce, nám letos pomohlo i  významné zákonné 
 navýšení platů pečovatelů. Kromě toho mají 
naši zaměstnanci nárok na pět týdnů dovolené 
a stravenky.

Co vašim klientům nejvíce chybí? 
Seniory často trápí samota, nemají si mnohdy 
s  kým popovídat. Řada z  našich pečovatelek 
se sice snaží, ale mají v denním programu více 
uživatelů, takže na  to mnoho času nezbývá. 
Uvítali bychom dobrovolníky, kteří by se našim 
klientům mohli věnovat. Problémem je také to, 
že mnohdy nemocnice vrací v noci nebo o ví-
kendu klienta po  úrazu, který potřebuje zdra-
votní péči, ale v DPS se o něj nemá kdo posta-
rat. Nemocnice neberou zřetel na  to, že domy 

s pečovatelskou službou neposkytují nepřetrži-
tou pečovatelskou ani zdravotní službu. Proto 
jsme obyvatelům obou našich domů vystavili 
průkazky, kde je toto upozorněni pro personál 
v nemocnici uvedeno. 

A vaše osobní postřehy? Jak se líbí v pečova-
telské službě vám?
Jsem ráda, že výborně funguje spolupráce 
s odborem sociálních věcí, která nebývá všude 
samozřejmostí, a  že mezi personálem panují 
přátelské vztahy.

DEVÍTISTŮM SENIORŮM I LIDEM 
S POSTIŽENÍM Z PRAHY 6 PRAVI-
DELNĚ POMÁHÁ PEČOVATELSKÁ 
SLUŽBA K TOMU, ABY SI DOKÁZALI 
ZACHOVAT KVALITU ŽIVOTA I V SE-
NIORSKÉM VĚKU NEBO NEPŘÍZNIVÉ 
ŽIVOTNÍ SITUACI. ZÁJEM O NEJ-
RŮZNĚJŠÍ SLUŽBY PRAVIDELNĚ 
NARŮSTÁ.

Pečovatelská služba je největším poskyto-
vatelem služeb v Praze 6. Nabízí například po-
moc v domácnosti, rozvoz obědů, praní prádla 
a další. Terénní pečovatelky nakoupí, obstarají 
nejrůznější pochůzky, pomohou v domácnosti, 
s obědem i s ranní hygienou, uklidí, doprovodí 
k lékaři a podobně. Péče je prováděna tak, aby 
byla pro uživatele odborná a bezpečná. „Lidem 
se sníženou soběstačností tak služba pomáhá 

v  maximální míře zachovat si svůj dosavadní 
způsob života a  poskytuje jim nebo jejich ro-
dinám přiměřenou podporu tak, aby mohli 
žít co nejdéle důstojným životem ve vlastních 
domácnostech,“ říká radní pro sociální politiku 
Milena Hanušová (TOP 09). Služba se snaží ma-
ximálně přizpůsobit potřebám uživatelů, pečo-
vatelé se snaží respektovat jejich přání. Terénní 
pečovatelská služba je posky tována občanům 
s  trvalým bydlištěm v  Městské části Praha 6 
v pracovních dnech od 7 do 19 hodin. 

Prováděné úkony:
1.  pomoc při zvládání běžných úkonů péče 

o  vlastní osobu (pomoc a  podpora při po-
dávání jídla, pomoc při oblékání a svlékání, 
pomoc při prostorové orientaci, pomoc při 
přesunu na lůžko)

2.  pomoc při osobní hygieně (pomoc při úko-
nech osobní hygieny, při základní péči o vla-
sy a nehty)

3.  poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění 
stravy (dovoz nebo donáška jídla, pomoc při 
přípravě jídla a pití)

4.  pomoc při zajištění chodu domácnosti 
(běžný úklid a  údržba domácnosti, údržba 
domácích spotřebičů, pomoc při zajištění 
velkého úklidu domácnosti, běžné nákupy 
a  pochůzky, velký nákup týdenní, ošace-
ní, vybavení domácnosti, praní a  žehlení 
prádla)

5.  zprostředkování kontaktu se společenským 
prostředím (doprovod dětí do školy, dopro-
vod k lékaři atp.)

Záleží nám na lidech a jejich spokojenosti

Pečovatelská služba pomáhá seniorům 
i zdravotně handicapovaným

Zájemci o poskytování pečovatelské 
služby mohou kontaktovat Pečovatel-
skou službu osobně na adrese: 
Břevnovská 4, 169 00 Praha 6-Břevnov, tele-
fonicky na čísle: 220 513 315, 220 513 521. 
Na základě žádosti o poskytování pečo-
vatelské sužby bude s klientem uzavřena 
smlouva o poskytování vybrané služby. 
Kompletní informace též na www.pecova-
telskasluzbap6.com. 
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NADAČNÍ FOND ŠESTÝ SMYSL 
VE SPOLUPRÁCI S MĚSTSKOU ČÁS-
TÍ PRAHA 6  ORGANIZUJÍ I LETOS 
DOBROČINNOU SBÍRKU PŘEDMĚ-
TŮ, KTERÉ BUDOU NÁSLEDNĚ PRO-
DÁNY NA CHA RITATIVNÍM VÁNOČ-
NÍM BAZÁÁÁRU. 

Dobročinná sbírka předmětů
Máte věci, které nepotřebujete? Druhým ještě 
mohou udělat radost. Proto pěkné, nepoško-
zené věci, které už ve  vaší domácnosti nemají 
místo, například keramické předměty, šperky, 
sportovní potřeby, hračky, knížky, oblečení –
zejména pak dětské a  mnoho dalších můžete 
darovat do dobročinné sbírky.

Sběr všech předmětů bude probíhat v sobo-
tu 2. a v neděli 3. prosince vždy od 14 do 18 
hodin v TJ SOKOL Dejvice (zadní vchod z uli-
ce Dejvická 2, Praha 6). Všechny věci budou 
prodány na  5. ročníku charitativně-kulturního 
Vánočního bazáááru, který se bude konat v pá-
tek a  sobotu 8. a  9. prosince v  Divadle SEMA-
FOR. Po oba dva dny je pro vás kromě prodeje 
předmětů z vánoční sbírky přichystán i bohatý 
kulturní program.
Už teď se můžete těšit na divadelní představe-
ní se Simonou Babčákovou a  její improvizační 
skupinou NoA! nebo unikátní Silent party DJ 
Mardoši. 
Z  výtěžku z  prodeje předmětů z  dobročinné 
sbírky budou zakoupeny vysněné vánoční 
dárky pro děti s autismem a mentálním a zdra-

votním postižením z Prahy 6, s  jejichž příběhy 
se můžete seznámit na  stránkách www.nfse-
stysmysl.cz . 

Vánoční bazááár Šestého smyslu 

DEN ZDRAVÍ – TAK SE JMENOVA-
LA DALŠÍ  Z PREVENTIVNÍCH AKCÍ, 
KTEROU USPOŘÁDALA MĚSTSKÁ 
ČÁST PRAHA 6 SPOLU S ÚSTŘEDNÍ 
VOJENSKOU NEMOCNICÍ. 

Mnoho desítek návštěvníků si vyslechlo před-
nášky lékařů a  specialistů na  urologii, kardi-
ologii, neurologii, oční lékařství a  gastroen-
terologii. „Jsem ráda, že se nám daří s  ÚVN 
spolupracovat i v oblasti prevence a obyvatelé 
z Prahy 6 v hojném počtu navštěvují naše spo-
lečné akce,“ uvedla radní pro sociální a zdravot-
ní oblast Milena Hanušová (TOP 09). Návštěvní-
ky nejvíce zajímalo, jak se pozná akutní infarkt 
myokardu, jak mu lze předejít nebo jak léčit pa-
cienty s  mrtvicí. „Na  našich 10 klinikách a  dal-
ších 20 odborných pracovištích ročně usku-
tečníme přes milion ambulantních vy šetření 
a hospitalizujeme přes 26 tisíc pacientů,“ shrnul 
v úvodu setkání náměstek ředitele ÚVN pro lé-
čebnou a preventivní péči Ivan Jeřábek. 
Ústřední vojenská nemocnice se nestará pou-
ze o  vojáky, ale v  rozsáhlé míře poskytuje – 
s  výjimkou kardiochirurgie a  léčby popálenin 
– komplexní spektrum zdravotní péče dospě-
lým občanům Prahy 6, a také některým dalším 
 regionům. 

Desítky lidí se zajímaly o své zdraví VÁNOČNÍ DIVADLA 
PRO SENIORY
Odbor sociálních věcí zve seniory starší 
65 let s trvalým bydlištěm v Praze 6 
zdarma vstup na tato představení: 

  TIŠE A OCHOTNĚ, sobota 16. a neděle 
17. prosince od 16 hodin

Stalo se tradicí, že vždy v prosinci při-
cházejí nejvěrnější diváci prožít jeden 
adventní večer v hledišti SEMAFORU. 
A každoročně pro ně soubor připraví 
program s koledami a vánočními písněmi, 
často z dílny Jiřího Suchého a Jiřího Šlitra. 
Přijďte si tiše a ochotně připomenout i tu 
legendární píseň o purpuře na plotně. 
  ADVENTNÍ ODPOLEDNE SE ŠANSO-

NEM, 1. prosince od 16 hodin
V divadle SEMAFOR uslyšíte známé české
i francouzské šansony v podání Markéty 
Wankeové, doplněné svátečním slovem.
 O LÍNÉ BABIČCE, 3. prosince od  
17 hodin
Nově městská část zajistila pro své seniory 
také návštěvu představení v DIVADLE 
V DLOUHÉ.
 LUCERNA, 5. prosince od 19 hodin
Klasické představení můžete navštívit opět 
v DIVADLE V DLOUHÉ.

Zájemci o vstupenky na divadelní před-
stavení si je mohou vyzvednout osobně 
s občanským průkazem (senior s prů-
kazkou ZTP/P může jít s doprovodem) 
od 15. lis topadu ve 2. patře, kanceláři 208 
u paní Michaly Neradové. Případně infor-
mace lze získat na tel. 220 189 666. 

ADVENTNÍ VÝLETY PRO SENIORY 
28. 11. a 7. 12. Bayreuth
5. 12.  Hrádek u Nechanic,  Třebechovice pod Orebem
12. 12. Norimberk
15. 12. Pasov, Freyung
Vzhledem k velkému počtu zájemců je možno se přihlásit pouze na jeden 
výlet. Podrobné informace budou uvedeny na webových stránkách www.
senior6.cz nebo na letácích, které jsou k dispozici v informačních kancelářích. 
Zájemci se mohou přihlásit k účasti na vybraném zájezdu na Odboru sociálních věcí ÚMČ Praha 6 
u pí Michaly Neradové, tel. 220 189 666. Závazné přihlášky budou přijímány do obsazení kapacity 
autobusu. Účastník zájezdu uhradí před odjezdem poplatek 200 Kč  nebo 5 Euro (Bayreuth).
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ZŠ HANSPAULKA SI LETOS PŘIPO-
MÍNÁ 85. VÝROČÍ ZALOŽENÍ, KTERÉ 
VYVRCHOLÍ VE ČTVRTEK 23. LISTO-
PADU DNEM OTEVŘENÝCH DVEŘÍ. 

Ve  třech dopoledních hodinách bude možné 
navštívit vyučování, hlavní část začne v 16 ho-
din. Pestrý program se bude zabývat historií 
i  současností školy v  mnoha směrech. Škola 

hledá pamětníky, nejstarší absolventy, „rodin-
né klany“, čte v kronikách nebo sleduje, kam se 
její  žáci ve  světě dostali. Zve všechny zájem-
ce a  přátele školy k  návštěvě, těší se na  třídní 
kolektivy, které si dají při této příležitosti sraz, 
i na bývalé kolegy. Během akce si můžete ško-
lu jen tak projít, zavzpomínat nad fotografiemi 
a setkat se se současnými žáky a učiteli, nebo se 
stát opět na chvilku žákem…

Školní rok v nové budově podle projektu archi-
tekta Aloise Dryáka začal 1. září 1932, i když zde 
ještě pracovali řemeslníci. 28. října 1932 došlo 
k  slavnostnímu otevření školy, za  přítomnos-
ti významných osobností. V  deseti třídách se 
vzdělávalo 458 dětí. Dnešní školu navštěvuje 
600 dětí ve  25 třídách. Částečně změnila svůj 
vzhled, i když půdní vestavba a pozdější rekon-
strukce krásu 30. let zachovaly. Přizpůsobila se 
21.století a je stále důležitou součástí Hanspaul-
ky a Prahy 6. Více na www.zshanspaulka.cz

DAP – DŮM ARMÁDY PRAHA – 
SLOUŽÍ UŽ DESÁTÝM ROKEM JAKO 
HOTEL A RESTAURACE PRO ŠIRO-
KOU VEŘEJNOST. DO KINA SI SEM 
UŽ ALE NEZAJDETE. 

„Bohužel jsme sem nebyli schopni dostat tako-
vé technologie, abychom filmy promítali v kva-
litě, na kterou jsou dnes lidé zvyklí. Z bývalého 
kina tak vznikl velký konferenční sál, kde se 
konají večerní akce, školení a dokonce vám zde 
můžeme udělat i  svatbu,“ říká Roman Maňas, 
ředitel hotelu DAP.

Proč by si lidé měli zajít do  restaurace 
 Evropa, která se nachází v  přízemí DAPu, 
na oběd či večeři? Na co byste je nalákal? 
Na čerstvé a kvalitní suroviny, z kterých tady va-
říme. Vzhledem k tomu, že zde máme širokou 
klientelu a  také závodní jídelnu pro armádní 
instituce z Kulaťáku i jeho okolí a vojenské ve-
terány, vydáváme kolem patnácti stovek obě-
dů denně. Čerstvé potraviny tedy nakupujeme 

téměř denně. Kvalitní suroviny jsou základem 
pokrmů, které vám naservírujeme.

Budu na oběd u vás mít dost peněz?
Ceny jsou na standardní úrovni. Spíš mám ně-
kdy pocit, že jsou lidé přesvědčeni, že tam, kde 
hodně zaplatí, se dobře a kvalitně nají. A nao-
pak, že jídlo levné nebude dobré. Ale to naplatí, 
jak se u nás přesvědčíte. 

Kdo už mohl ocenit vaši kvalitu? 
Všichni naši klienti. Se stejným týmem, kte-
rý vaří každý den obědy pro hosty restaura-
ce a  závodní jídelny, také připravujeme raut 
na Hradě pro zhruba patnáct stovek lidí – jen si 
najímáme číšníky navíc u příležitosti reprezen-
tačního plesu Armády ČR – pod záštitou prezi-
denta  republiky. 

Jaká je kapacita hotelu? 
V  restauraci, která je přístupná veřejnosti 
a  otevřená denně, máme kolem stovky míst. 
Ale v  hotelu se nachází ještě druhá a  tu ote-
víráme pouz příležitostně. Například pokud si 
někdo objedná třeba dvoudenní konferenci, 
mají účastníci k  dispozici i  samostatnou jídel-
nu. A také několik salonků či menších zaseda-
cích místností. Ty si lze pronajmout i zvlášť pro 

menší akce, promoce, rodinné oslavy či třeba 
svatby. 

Dokážete účastníky takové akce i ubytovat? 
Kolik se zde nachází pokojů?
Ve třech patrech máme padesát jedna pokojů, 
z toho čtyři apartmány, z nichž jeden označuje-
me jako prezidentský. 

Proč? Nocoval v něm někdy prezident? 
Ne, spíš je největší rozlohou, navíc má samo-
statnou pracovnu, ve  které může host vést 
i pracovní jednání. U nás prezidenti zatím ne-
přespávali, za  to vysocí představitelé armády 
ano, včetně generála Petra Pavla, našeho nejvý-
še postaveného činitele v NATO,  nebo armád-
ního generála Vlastimila Picka.

Kolik tedy stojí ubytování v Hotelu DAP?
Není-li sezona, tak v rozmezí 800 až 1000 korun 
za osobu na noc.

Takže je v těchto dnech ubytování levnější? 
Naopak, pro nás je vrcholem sezony právě 
podzim, kdy se sjíždějí vojenští hosté na výročí 
vzniku Československa, Dne veteránů a konce 
první světové války…  Právě v těchto dnech je 
hotel plně obsazený.

DAP není jenom 
pro vojáky

Připomínka v ZŠ Bílá
Žáci ZŠ Bílá si připomněli výročí tzv. heydrichiády. 
Český svaz bojovníků za  svobodu zapůjčil ško-
le výstavu s názvem Děti nepřátel říše. Po dobu 
dvanácti dnů si žáci, pedagogové i  návštěvníci 
školy mohli prohlédnout 25 panelů mapujících 
příběh takzvaných svatobořických dětí, jejichž 
rodiče roku 1942 pozatýkali nacisté. Deváté 
ročníky v  rámci připomínky smutného výročí 
navštívily rovněž koncentrační tábor v Terezíně, 
kam byly některé pozdější oběti heydrichiády 
bezprostředně internovány. Vyvrcholením při-
pomínky heydrichiády byly pro veliký zájem 
hned dvě besedy s pamětnicí. O svých zážitcích 
přišla do školy povídat jedna ze svatobořických 
dětí a také iniciátorka výstavy, paní Alena Staň-
ková, dříve Vyhnisová.

85 let školy na Hanspaulce
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KULTURA, SPORT A VOLNÝ ČAS

V SOBOTU 9. PROSINCE SE 
VE SPORTOVNÍ HALE ZŠ PETŘI-
NY JIH KONÁ 3. ROČNÍK ZÁVODU 
JEDNOTLIVCŮ AEROBIC CUP V AE-
ROBIKU A V MOVIE DANCE PRO 
VŠECHNY VE VĚKU 4–15 LET A 16 
A VÍCE LET.

Závod je vhodný pro všechny věkové i  výkon-
nostní kategorie. Principem závodu je cvičení 
pod vedením lektora, kdy je pro každou kate-
gorii nacvičena choreografie s  odpovídajícím 
stupněm obtížnosti. Porota hodnotí techni-

ku, kondici, schopnost zachytit choreografii 
a  celkový dojem. Zúčastnit se mohou jak děti 
navštěvující kroužky aerobiku na  školách, při 
DDM, členové fitklubů, tak i děti neorganizova-
né. Pořadatelem je Aerobic Club Sportýna. 
Startovné činí 100 Kč a  každý závodník si jako 
odměnu odnese tašku s  hodnotnými cenami 
a pamětní diplom, vítězům budou patřit medai-
le a poháry.  V časovém harmonogramu se také 
počítá s vystoupeními místních volnočasových 
organizací. 
Přihlášky a více informací najdete na: 
http://aerobic-cup.webnode.cz/.

V rámci 17. ročníku Týdne vědy a techniky 
se Ústav organické chemie a  biochemie 
AV ČR (ÚOCHB) opět otevře veřejnosti. 
Ústav si letos připravil dva bloky spojující 
exkurze, science show a přednášky.

Úterý 7. 11. v 16 hodin – HIV a hepatitida 
B - co se skrývá uvnitř virů a jak proti nim bo-
jujeme? Odborníci vás seznámí, jakým způ-
sobem v  laboratořích studují chování HBV 
(virus hepatitidy B) v napadené buňce či jak 
zkoumají chemické složení genetického ma-
teriálu viru HIV. 

Středa 8. 11. v  16 hodin – Bílkoviny pro-
střednictvím nejnovějších technologií. Zde 
se dozvíte, jaké funkce mají bílkoviny v orga-
nismu. Pracoviště ÚOCHB vyvinulo unikátní 
mikroskopickou techniku, kterou je možno 
sledovat, jak se mění tvar molekul bílkovin 
v živých buňkách.

Sobota 11. 11. od 9 do 16 hodin Den ote-
vřených dveří, vstup zdarma.
Na přednášky je nutno se registrovat e-mai-
lem na dana.rackova@uochb.cas.cz či telefo-
nicky na 220 183 580. Více informací o akci 
na www.uochb.cz.

Aerobic pro všechny na Petřinách Týden vědy 
a techniky

Pražský minimax

DLABAČOFEST 
poprvé

Tradiční turistický pochod Pražský Minimax  se 
opět koná 17. listopadu a pro veřejnost jsou při-
praveny dvě trasy: 10 a 20 km.  Start i cíl obou tras 
budou v  sídle vydavatelství na  nároží Plzeňské 
a Slánské ulice, delší trasa startuje od 9 do 9:45 
hodin, kratší trasa od 10 do 10:45. Jde se podle 
mapy, kterou každý obdrží na  startu. Účastníci 
navštíví zajímavá místa okolních městských částí 
Prahy 5, 6, 13 a 17. Pro účastníky bude v cíli při-
praven suvenýr a malé občerstvení. Pochod po-
řádá pražské kartografické vydavatelství Žaket. 

První ročník DLABAČOFESTU proběhne 
od 29. listopadu do 2. prosince v Kině Dlaba-
čov. Uvedeny zde budou snímky, které byly 
nominovány, ale nakonec nezískaly prestižní 
ocenění Oscar v kategorii Nejlepší cizojazyč-
ný film. Většina z filmů zařazených do progra-
mu přehlídky se navíc neobjevila v širší české 
filmové distribuci, některé z nich budou uve-
deny vůbec poprvé. 
Oscarem se účastníci přehlídky pochlubit ne-
mohou, ale byla by škoda podceňovat filmy, 
které skočily jen u nominací.  Promítat se bu-
dou filmy Ježíš z Montrealu, Špičák, Býčí šíje, 
Chybějící obraz, Leviatan, BPM a  Dlabačofest 
bude slavnostně zakončen koncertem Mária 
Biháriho a doplněn projekcí dokumentárního 
filmu Kniha rekordů Šutky.
Podrobnosti najdete na www.dlabacov.cz.
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TENIS – NÁBOR
SK Aritma Praha 

Schůzka s rodiči 
dětí 4–7 let 

4. 4. v 18:00 
na tenisových 

JIŽ 24. BŘEVNOVSKÉ POSVÍCENÍ POŘÁDAL NA ZAČÁTKU 
ŘÍJNA SPOLEK BŘEVNOVSKÝCH ŽIVNOSTNÍKŮ S POD-
POROU PRAHY 6. POSVÍCENÍ ZAČALO JIŽ VE ČTVRTEK 
KOLOTOČI BEZ BARIÉR, CHARITATIVNÍ AKCÍ PRO HAN-
DICAPOVANÉ DĚTI A MLÁDEŽ. I KDYŽ POČASÍ MOC 
NEPŘÁLO, DORAZILO SKVĚLÝCH 280 DĚTÍ.

Samotné posvícení začalo druhý den odpoledne. Páteční večer si začí-
ná získávat oblibu hlavně u  mladých lidí, kteří se chtějí bavit a  užívat si 
na adrenalinových atrakcích. Sobota předčila minulé ročníky svojí návštěv-
ností, do předpolí břevnovského kláštera dorazilo během dne dle odha-
dů přes 40 tisíc návštěvníků. „Nestíhal úklid a  kontejnery se plnily, takže 
víme kde jako pořadatelé musíme příští rok přidat, až bude posvícení slavit 
čtvrtstoletí existence,“ komentoval velkou návštěvnost předseda spolku 
břevnovských živnostníků Tomáš Hudera. 
Celý den byla v  obležení historická staročeská řemeslná vesnička, kde si 
některá řemesla mohli návštěvníci vyzkoušet nebo se podívat na kejklířské 
vystoupení žongléra Vítka. Novinkou byla Spolková pohádková střelnice, 
jejíž výtěžek šel na sbírkový projekt „Pomozte dětem“, stejně jako části ho-
norářů vystupujících kapel.  Neděle byla v areálu klidnější, přesto celková 
návštěvnost akce byla dle odhadů okolo 70 tisíc lidí. Na hlavním podiu vy-
stoupily krom tradičních školních souborů z Prahy 6 i kapely Strahov, Bo-
lesti, Šmrnc, Vitamín, ParadeMarche, takže na své si přišly všechny věkové 
skupiny návštěvníků.  

Břevnovské posvícení 
navštívily tisíce lidí
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Rekonstrukce parku a hřiště, o kterou místní nestojí

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje soukromé názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte na spolky-redak-
ce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně pode-
psané spolky a iniciativy. 

Patočkova je jedna z ulic, která nejvíce „odnesla“ 
zprovoznění tunelu Blanka. Provoz na Patočko-
vě ulici stoupl o 40 %, na úroveň přesahující 40 
tis. vozidel za  den. Nejzatíženějším místem je 
pak mimoúrovňová křižovatka Malovanka s pro-
vozem přesahujícím 80 tis. vozidel denně. Se 
zvýšením provozu jde ruku v ruce zhoršení kva-
lity ovzduší, při kterém dochází k opakovanému 
překračování hygienických imisních limitů. Jistě 
se tedy v současné době nejedná o lokalitu, kde 
je zdravé bydlet. Přitom žádné opatření v  po-
době omezení dopravy, nebo typů aut, které 
nejvíce zatěžují životní prostředí, radnice ne-
prosazuje. Čeká nás pouze dlouhé čekání na do-
končení severozápadní části okruhu Prahy, které 
(snad) část tranzitního provozu odvede. Drobná 
opatření v  podobě pokládky „tichého“ asfaltu 
a vysazení stromů ve středovém pásu, jsou sice 
pozitivní změnou, ale problém nevyřeší.
Máme zde tedy velmi silně dopravně zatíženou 
lokalitu s ovzduším, které nevyhovuje zdravot-
ním normám. A právě v takto postižené lokalitě 
je připravována kapacitní bytová výstavba, která 
dopravní problém ještě zhorší (během výstavby 
i po ní) a do nezdravého prostředí přivede další 
stovky obyvatel. 
Investor, kterým je firma Geosan, plánuje u Pa-
točkovy výstavbu hned na  dvou místech. Prv-
ním projektem je kapacitní bytový komplex 
v  Radimově ulici – na  místě tzv. Břevnovského 
mrakodrapu a  druhým pak desetipatrový dům 
přímo u  křižovatky Malovanka. Zde investor 

změnil  původní záměr výstavby hotelu a  mís-
to něj chce nyní postavit desetipatrový obyt-
ný dům. V  obou případech radnice na  základě 
předchozích výběrových řízení, smluvních zá-
vazků a dohod umožňuje investorovi průběžně 
navyšovat objem zástavby. V případě Břevnov-
ského mrakodrapu plánuje MČ dokonce svůj 
původní objekt demolovat výměnou za  byty 
o  stejné metráži v  novém komplexu. Přitom je 
v  této lokalitě nově navrhovaná zástavba evi-
dentně proti územnímu plánu, který zde s roz-
vojovou zástavbou nepočítá.
V  druhé lokalitě, u  křižovatky Malovanka, má 
být dle územního plánu polyfunkční objekt. 
MČ uzavřela s  Geosanem dohodu o  navýšení 
objemu zástavby na  hotel a  služby, výměnou 
za  vybudování parkovacích míst pro koupališ-
tě Petynka. Změnou na  bytový dům přestává 
dohoda dávat smysl. Navíc by se zde, vzhledem 
k platnému územnímu plánu, jednalo o stavbu 
výjimečně přípustnou. Je větším veřejným zá-
jmem parkoviště nebo zdraví lidí?
Radnice Prahy 6 je tedy teď v situaci, kdy ji vážou 
dřívější dohody, tlačena investorem ke schvále-
ní předimenzované bytové výstavby, která je 
na  tomto dopravně exponovaném místě zcela 
nevhodná. Spolky již dříve radnici vyzývaly, aby 
od  výstavby v  zeleném pásu podél Patočkovy 
ulice odstoupila a nejdříve pro toto území zpra-
covala územní studii, která vezme v potaz stáva-
jící hodnoty území a dopravní zatížení lokality.
Michal Chylík, Zelený Břevnov, z.s.

Letem světem
Radniční koalice odmítla projednat v mimo-
řádném zastupitelstvu, které svolala opo-
zice, transparentní investování SNEO, re-
konstrukci polikliniky Marjánka, zachování 
zahrádek na Jenerálce i důsledky Blanky.   
Pokládání tichého asfaltu na Patočkově ulici 
působí kolaps v okolí.   S novým asfaltem 
na  Patočkově přibyl cyklopruh. Sportem 
ku zdraví!   Na Ladronce skončil za zájmu 
občanů sběr podnětů pro připravovaný roz-
vojový Plán pro Ladronku. Následovat bude 
elektronická anketa.   Stromořadí u Evrop-
ské mezi Šáreckou a Hadovkou bude opra-
veno a  doplněno platany - prázdná rabata 
se konečně zaplní.   Na Vypichu se chystá 
uměle zasněžované běžkařské kolečko.  
Namísto opravy čeká skatepark na  Babě 
kompletní rekonstrukce za  7 miliónů Kč.  
Na  křižovatce Malovanka panuje chaos při 
výjezdu z Blanky a Strahovského tunelu, ři-
diči nerespektují pravidlo zipu. 
Tipy pište na spolky-redakce@praha6.org
J. Koňaříková, J. Škvor, M. Chylík, V. Hodek

Místo památné usedlosti vila pro zbrojaře
V  srdci Hanspaulky donedávna stál zcela za-
chovaný areál původní zemědělské usedlosti 
Pernikářka. Letos v  květnu byla část jejich bu-
dov stržena, aby si na jejich místě mohl postavit 
vilu někdejší privatizátor Třineckých železáren 
a někdejší spolumajitel České Zbrojovky Rudolf 

Ovčaří. Památková ochrana vzácných budov 
byla sňata politickým rozhodnutím proti vůli 
odborníků.
Usedlost prodala Akademie věd v roce 2014 fir-
mě bývalého starosty P1 P. Hejmy, nyní ji vlastní 
Nová Pernikářka a.s. S památkovou ochranou se 

Pokud máte podněty k území ve kterém žije-
te, dopravě, vybavenosti, průchodnosti, zele-
ni atd., nebo se jen zajímáte o rozvoj místa, 
kde žijete, můžete se zapojit do upřesňová-
ní lokalit Metropolitního plánu. Přihlaste se 
prostřednictvím e-mailu mpp@praha6.org. 
Více informací na www.praha6.org
V. Hodek, spolek Šárecké údolí

Výstavba Geosanu v dýmu Patočkovy ulice

současný majitel nechtěl smířit. Přes ostrý ne-
souhlas památkářů našel zastání u ministra kul-
tury D. Hermana (KDU-ČSL), ten v květnu 2016 
rozhodl, že památková ochrana části usedlosti 
byla v  60. letech vyhlášena procesně údajně 
chybným způsobem, a je tedy neplatná. Od an-
tikomunistického ministra bychom čekali, že 
bude chyby komunistické státní správy napra-
vovat spíše než zneužívat, ale budiž.
NPÚ se snažil rozhodnutí ministra zvrátit (v říjnu 
2016 i  v  lednu 2017) novým návrhem zapsání 
celého areálu jako památky i hrdým nesouhla-
sem s demolicí. Přesto MČ P6 souhlasí s demo-
licí a v květnu 2017 přijíždějí bagry. Co na místě 
zdemolované části památky vyroste, posuďte 
sami na obrázku – zbrojař mít vkus nemusí, ale 
od  ministra kultury bychom alespoň trochu 
vkusu očekávali.
J. Škvor, Praha 6 ztrácí tvář
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Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2017

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.

● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo-
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbírané-
ho odpadu.
● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyva-
dla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto-
sklo a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos-
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au-
tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), bioodpad (tzn. veškerý 
rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak pneu-
matiky, elektrospotřebiče, televizory a PC moni-
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Další informace získáte na  telefonním čísle 
220 189 402 (Jana Drechselová–ÚMČ Praha 6), 
tel. 236 004 263 (Ing. Janda MHMP). 

Z ÚŘEDNÍ DESKY

Referent povolování technické infrastruk-
tury (Stavební úřad). Úplné znění výběrové-
ho řízení je zveřejněno na  úřední desce Úřadu  
MČ Praha 6 a na webových stránkách www.pra-
ha6.cz v rubrice volná pracovní místa. Přihlášku, 
která je přiložena k Oznámení o vyhlášení výbě-
rového řízení na webových stránkách, s požado-
vanými doklady je nutno doručit tak, aby ji vy-
hlašovatel obdržel nejpozději dne 15. 11. 2017 
v podatelně Úřadu městské části.
Nabízíme: Pracovní poměr na dobu neurčitou; 
pružné rozvržení pracovní doby.
Benefity: 5 týdnů dovolené, dny zdravotního 
volna, příspěvek na  stravování formou strave-
nek, další zaměstnanecké výhody.
Požadujeme:
– vysokoškolské vzdělání v magisterském nebo 
bakalářském studijním programu oboru sta-
vebního, architektonického nebo jiného tech-
nického směru, vyšší odborné vzdělání v oboru 
stavebnictví a 2 roky praxe v oboru stavebnic-
tví, nebo střední vzdělání s maturitní zkouškou 

Výběrové řízení městské části Praha 6

6. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Okraji x Krásného

Stamicova x Brixiho

Na Okraji x Na Větrníku

7. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Větrníku x Dusíkova 

Nad Alejí x Šantrochova

Brunclíkova x Nad Alejí

8. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Sestupná x V Domcích

Zeyerova alej x Nad Alejí

Heyrovského náměstí (u obchodu)

9. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Nad Hradním potokem x Potoční

Parléřova x Myslbekova

Libocká-na chodník u zast. MHD směr Petřiny

13. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Pod Královkou x Nad Kajetánkou

Liborova x Šlikova

14. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Patočkova x Junácká – chodník

Kopeckého x Pod Věží-vozov.před 5/2309

15. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Bělohorská x Kochanova

Kutnauerovo nám.

16. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Hošťálkova x Štefkova

8. listopadu x U Kaštanu

20. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

U Ladronky x Kopeckého (parčík)

U Ladronky x Oddělená

21. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Za Oborou x Pozdeňská

Břevnovská – vedle bývalého kina

22. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Haberfeldova x Anhaltova

Moravanů x Libovická

23. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Ve Višňovce x K Mohyle

Chýňská x Zličínská

27. 11. 2017 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Ruzyňská x Ledecká

2. nám. Čs. povstání

28. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Pelikánova u potoka za domem č. 115/4

U Silnice x Nová Šárka – pod separací

29. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Šmolíkova – slepé rameno

Brodecká x Únětická

30. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

U Silnice x Ke Džbánu

Radistů x Navigátorů

4. 12. od 16.00 do 20.00 hod.

Vlastina x U Silnice

Ciolkovského x U Valu

v oboru sta vebnictví a 3 roky praxe v oboru
– schopnost samostatného plnění úkolů

Nabídka pracovního místa s výkonem práce 
ekonom. Oznámení o volném pracovním místu 
je zveřejněno na úřední desce Úřadu MČ Praha 6 
a na webových stránkách www.praha6.cz v rub-
rice volná pracovní místa. Písemné nabídky se 
strukturovaným životopisem je nutno doručit  
nejpozději dne 10. 11. 2017 do podatelny ÚMČ.
Nabízíme: Pracovní poměr na  dobu určitou; 
pružné rozvržení pracovní doby.
Benefity: 5 týdnů dovolené, dny zdravotního 
volna, příspěvek na  stravování formou strave-
nek, další zaměstnanecké výhody.
Požadujeme:
– vysokoškolské vzdělání v magisterském nebo 
bakalářském studijním programu
– schopnost samostatného rozhodování a řeše-
ní problémů
– výhodou znalost problematiky příspěvkových 
organizací.

Poptávám tímto pronájem v Praze a to menší 
byt do 15 tisíc a větší do 20 tisíc. Pouze pro 2 
osoby - 35 a 37 let (pár), preferujeme udržovaný 
stav a dobrou dostupnost k metru. Děkujeme. 
605 845 088

Nabízím soukromé doučování českého 
jazyka v pohodlí domova pro žáky ZŠ, SŠ nebo 
dospělé v Praze 6 a 5. Příprava na přijímačky, 
maturity, písemky nebo procvičení pravopisu. 
500 Kč/60 min. Doucovani-praha@seznam.cz, 
Tel.: 732 479 526

INZERCE

Výkup starožitných i retro předmětů, sklo, 
porcelán, obrazy, sošky, lustry, nábytek a jiné. 
Tel.: 608 884 148

Likvidace pozůstalosti + stěhování.
Vyklízíme veškeré bytové i nebytové prostory.
Pracujeme o víkendech i svátcích.
Tel.: 775 520 155

LIKVIDACE POZŮSTALOSTÍ. Vyklidíme Váš 
dům, byt, půdu, sklep a jiné. Volejte kdykoliv. 
Pracujeme o svátcích i víkendech.  
Volejte 608 884 148.



ORCHESTR PRAGA SINFONIETTA  SBOR VOX PRAGAE 

SÓLISTÉ: LUDMILA VERNEROVÁ SOPRÁN  SYLVA ČMUGROVÁ ALT
ALEŠ BRISCEIN TENOR MILOŠ HORÁK BAS

DIRIGUJE MIRIAM NĚMCOVÁ 

2. 11. 2017 VE 20 HODIN 

KOSTEL CÍRKVE ČESKOSLOVENSKÉ HUSITSKÉ
Wuchterlova 5, Praha 6 – Dejvice 

VSTUP VOLNÝ

STAROSTA ONDŘEJ KOLÁŘ 
A MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 
VÁS ZVOU NA KONCERT
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PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 208/5, 160 00 Praha 6–Hradčany,  
tel.: 233 321 313, www.piseckabrana.cz.,  
otevřeno út–ne 11 až 19 hod.

1. 11. v 19.00 
JAZZ GATE – Peter Lipa
Přední evropský jazzový zpěvák s osobitým hudeb-
ním projevem a originálními texty v do-provodu 
špičkových slovenských hudebníků. 

14. 11. v 16.00 
FRESH SENIOR uvádí: Jan Burian (z cyklu čeští písnič-
káři). Vstup volný.

15. 11. v 19.00 
JAZZ GATE – Yvonne Sanchéz trio 
Španělská jazzová zpěvačka Yvonne Sanchéz vystou-
pí společně s kytaristou Johnatanem Ramirezem 
a pianistou Tomasem Jochmanem. 

22. 11. v 19.00 
JAZZ GATE – Daniel Bulatkin Quintet 
Jazzový „benjamínek“, který v 17 letech založil kapelu 
s velkými hvězdami žánru a nyní hraje zajímavé kom-
pozice i standardy ve stylu post bopu. 

DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail: vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod., pokud není uvede-
no jinak.

1. 11. Kytice
2. 11. Začalo to Vestpocketkou 
3. 11. Začalo to Vestpocketkou 
8. 11. Kytice
9. 11. Čochtanův divotvorný hrne
10. 11. Mam'zelle Nitouche
15. 11. Skleněné prkno 
17. 11. Kdyby tisíc klarinetů
18. 11. 16:00 Čochtanův divotvorný hrnec  
21. 11. Prsten pana Nibelunga  
22. 11. Zlomené srdce lady Pamely 
23. 11. Začalo to Vestpocketkou 
25. 11. 16:00 Co na světě mám rád 
27. 11. Začalo to Vestpocketkou 
30. 11. Šest žen 
HOSTÉ
4. 11.  16:00 Návštěvní den u Miloslava Šimka 
6. 11. Všechnopárty 
7. 11. Všechnopárty 
13. 11.  Všechnopárty 
14. 11.  Všechnopárty 
16. 11.  BENEFICE Lenky Lichtenberg Hartlové 
19. 11.  16:00  Domácí@štěstí.hned
20. 11.  Dejvická LIVE! Večery s Prahou 6 
24. 11.  Jen já a klavír – Zuzana Stirská 
26. 11. Jazzový štrůdl Evy Emingerové 

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice.  
tel. 224 316 784, www.spejbl-hurvinek.cz.

1. 11.  10,00 Hurvínek mezi osly
 19,00 Spejbl versus Drákula
9.–10. 11. 10,00 Hurvínkova cesta do Tramtárie 
10. 11.  19,00 To nejlepší se Spejblem a Hurvínkem
11. 11.  14,00 a 16,30 Hurvínkova cesta do Tramtárie
12. 11. 10,30 a 14,00 Hurvínkova cesta do Tramtárie
14. 11.  10,00 a 14,30 Hurvínkova cesta do Tramtárie
15. 11.  10,00 Hurvínkova cesta do Tramtárie
16. 11.  10,00 Hurvínkova nebesíčka
18. 11. 14,00 a 16,30 Hurvínkova nebesíčka
19. 11.  10,30 a 14,00 Hurvínkova nebesíčka
21.–22. 11. 10,00 Hurvínkova nebesíčka
22. 11.  19,00 Spejbl versus Drákula
23.–24. 11. 10,00 Hurvínkova nebesíčka
25. 11.  14,00 a 16,30 Hurvínkova nebesíčka
26. 11.  10,30 a 14,00 Hurvínkova nebesíčka
28. 11. 10,00 Hurvínkova nebesíčka
29. 11.  10,00 Hurvínkův Mikuláš
 19,00 Spejbl a město hříchu
30. 11.  10,00 Hurvínkův Mikuláš

DEJVICKÉ DIVADLO
Pokladna a rezervace vstupenek: tel. 233 332 430, 
rezervace@dejvickedivadlo.cz. Pokladna otevřena 
od 16:00, o víkendech a svátcích dvě hodiny před 
začátkem představení. Začátky představení v 19:30, 
není-li uvedeno jinak.
1. 11. Teremin
2. 11. Dealer’s Choice

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před prvním 
představením), tel.: 233 102 991, pokladna@
dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. Kino senior 60 Kč, 
Baby kino 80 Kč.

1. 11. 15:30 Zahradnictví: Dezertér/ KinoSenior
 18:00 Čára
 20:30 Thor: Ragnarok
2. 11. 19:00 Nekorektní skeče: Tros boys. Divadlo 
Komediograf
3. 11. 15:30 Wind river/ KinoSenior
 18:00 Thor: Ragnarok
 20:30 Milada
4. 11. 13:00 Lajka
 19:00 Poslední ze žhavých milenců /divadlo 
5. 11. 15:30 Království/ divadelní muzikál pro děti 
 18:00 Milada
 20:30 Thor: Ragnarok
6. 11. 18:00 Ta, která odešla/ Vítěz MFF v Benátkách 
2017
 20:30 Zabití posvátného jelena/ Vítěz MFF 
Cannes 2017
8. 11. 15:30 Sama/ KinoSenior
9. 11. 15:30 TO/ KinoSenior

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-mail: info@
villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.

VÝSTAVY
do 12. 11. 
Pavel Opočenský: Nucleus   
Výstava představuje respektovaného sochaře Pavla 
Opočenského prostřednictvím stovky kreseb barevný-
mi pastelkami. Doprovodný program 
11. 11. v 18:00 Komentovaná prohlídka s autorem.
2. 11. v 18:00 Komentovaná prohlídka s kurátorem.

21. 11. 2017 – 28. 1. 2018 
Daisy Mrázková: Co by se stalo, kdyby…
První posmrtná retrospektivní výstava nedávno 
zesnulé malířky, ilustrátorky a spisovatelky.  

Malá galerie
25. 10. – 10. 11. 
Jan Dyntera: Lost Connections
Výstava o tom, že i abstraktní fotografie může být 
krásná. 

KONCERT
1. 11. od 19:30 Ichiro Ohashi a Kozo Tate
Japonští kytaristé vystoupí společně s českými kolegy 
Adamem Pavlíčkem a dramaturgem festivalu Kytara 
napříč žánry, Stanislavem Barkem. Výstava plakátů 
nejvýznamnějších koncertů z historie festivalu. Infor-
mace a vstupenky na www.kytaranapriczanry.cz

ATELIÉR PELLÉ 
Komentovaná prohlídka s tvůrčí dílnou 

4. 11. Moje baby. Představení SD Košice.
6. 11. Simona Babčáková a NO A! 
11. 11. Honey. Společný projekt DD a souboru Cirk 
La Putyka. Inscenace se hraje v divadle Jatka 78
12. 11. Honey. Premiéra
14. 11. Zásek
14. 11. Honey (Jatka 78)
15. 11. Honey (Jatka 78)
17. 11. Honey (Jatka 78)
18. 11. Dobré mravy. Divadelní manuál podle 
etikety L. Špačka. Představení Městského divadla Zlín.
18. 11. Honey (Jatka 78)
19. 11. Mezi nebem a ženou. Představení Městské-
ho divadla Zlín
19. 11. Honey (Jatka78)
20. 11. Jak se Husákovi zdálo, že je Věra Čáslavská. 
Groteska divadla Komediograf
21. 11. Interview
23. 11. Racek
 24. 11.  Dabing Street
 25. 11.  Večer Analogonu XXXV. Surrealistická 
divadelní revue časopisu na téma Dnes naposled! 
26. 11. Vzkříšení
27. 11. Teremin
30. 11. 39 stupňů 
ANTI.KVARIÁT DD
vstup přes Dejvickou divadelní kavárnu
3. 11. ve 20 hod. Večer jedna báseň. Lukáš Pavlásek 
a jeho hosté.
5. 11. v 16 hod. Doleva doprava aneb Pohádka 
dopravní. Divadlo Vocaď pocaď.
7. 11. ve 20 hod. Pavel Bořkovec Quartet, koncert
9. 11. v 19. 30 hod. Co.media. Intermediální integrál 
Martina Myšičky, host výtvarnice Tania Stránská.
23. 11. 16.30–19.30 hod. Hladce obrace. Workshop/
projekt společnosti Elpida

26. 11. od 15:00  
Daisy Mrázková: Co by se stalo kdyby…s lektorkou M. 
Rokosovou. Vhodné pro děti od 5 do 12 let, 90 min./ 
90 Kč. Rezervace nutná: dilny@villapelle.cz
TVŮRČÍ DÍLNY STÁLÉ
Hrou a myšlením k abstrakci
Od 4 do 6 let / od 7 do 12 let a výše. Délka programu: 
90 min. Akce dle objednání, vice in-formací: dilny@
villapelle.cz.
Dobrodružství umění 20. století
Od 9 do 12 let / od 13 do 16 let a výše. Délka pro-
gramu: 90 min. Akce dle objednání, vice informací: 
dilny@villapelle.cz.
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DLOUHOMLADÍ 
Program pro seniory při DDM hl. m. Prahy.   

KURZY
Zdravotní cvičení s prvky jógy 
čtvrtek 9–10 hod., Stadion mládeže, Na Kotlářce 1
Cvičení paměti s Hanou Čechovou
čtvrtek 9.11. a 23.11., Stanice techniků, Pod Juliskou 2a
kurz 9–11 hod., přednáška 12:15 – 13:30 hod.

Výletník
1. 11. Okoř – sraz v 9:30 Stanice techniků
8. 11. Berounsko – sraz v 9:15 Hradčanská (u závory)
15. 11. Lány – sraz v 8:00 Hradčanská
22. 11. Botanická zahrada Albertov – sraz v 9:00 
Hradčanská
29. 11. Petřín a Strahov – sraz 9:00 Hradčanská
Všechny aktivity jsou zdarma díky podpoře Magistrátu 
hl. m. Prahy a MČ Praha 6

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
U Boroviček 650/5, 163 00, Praha 6. Informace 
najdete na www.ddmp6.cz.

1. 11. od 16 hod. dopravní hřiště DDM Na Vypichu
Halloweenský orientační závod dvojic ve Hvězdě 
podle mapy a s baterkou. Hromadný start v 17 hod. 
Propozice a info na www.ddmp6.cz

4. 11. od 14 do 17 hod.
FIMO dílna – výroba šperků z polymerové hmoty. 
Vhodné od 12 let a pro dospělé. Pouze přihlášky 
předem na gabriela.lasikova@ddmp6.cz

6., 13., 20., 27. 11. a 3. 12. od 18 do 20 hod., klub 
Šestka 
Scrapbooking album – další setkání příznivců papíro-
vé techniky. Vhodné od 10 let. Bližší info a přihlášky 
Karolína Turková, 235 323 333, turkova@ddmp6.cz

11. 11. od 10 do 22.30 hod. kino Dlabačov
Pražský filmový kufr – FestDen. Projekce filmů, 
workshopy, diskuze s filmaři, premiéra studentského 
filmu. Program na webu www.prazskyfilmovykufr.cz. 
Vstup volný.

11. 11. a 25. 11. od 10 do 12 hod. a od 12 do 14 hod.

MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, Praha 6
tel.: 224 312 12, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 9–18 hod. Návštěva je možná 
po předchozí rezervaci. Pokladna je umístěna v ga-
lerii Studijního a dokumentačního centra Norbertov, 
Nad Hradním vodojemem 53/13, Praha 6.

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6
tel.: 224 312 012, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 9–18 hod. Návštěva je možná 
po předchozí rezervaci.

Studijní a dokumentační centrum Norbertov
Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6
tel.: 233 323 997, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 10–18 hod.

VÝSTAVA
12. 10. – 28. 1. 
Vila Tugendhat. 1928–2013
Putovní výstava pražskému publiku představí jedi-
nečnou brněnskou stavbu, kterou navrhl pro manžele 
Gretu a Fritze Tugendhatovi v letech 1929–1930 
německý architekt Ludwig Mies van der Rohe. 

9. 11. od 17 hod. Mřížová kaple sv. Norberta
V roce 1627 byly do Prahy přeneseny tělesné ostatky 
sv. Norberta, zakladatele řádu premonstrátů. Ostatky 
byly slavnostně uloženy do mřížové kaple ve strahov-
ském klášterním kostele, jejíž torzo je součástí sbírek 
Muzea hlavního města Prahy. Přednáška osvětlí okol-
nosti vzniku řádu premonstrátů a jeho další historii. 

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

1. 11. 20:00 KONCERT / Alternativa Aperitiv – Večer 
snivců: křest CD. Výroční koncert k 25 letům vzniku 
Zapomenutého orchestru země snivců a Orloje snivců. 
2. 11. 20:00 KONCERT / H.U.G.O. – křest CD, host: Jiří 
Hopp. 
3. 11. 20:00 KONCERT / Ladě – dravá rocková, blueso-
vá a alternativní smršť.
4. 11. 15:00 – DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Harmo-
nika: Sněžibába a čert
6. 11. 18:00 VERNISÁŽ VÝSTAVY / Zdeněk Dudek – 
Peklo: obrazy. Vstup volný.
7. 11. 18:30 PŘEDNÁŠKA Z. Lukeše/ Slavní německy 
hovořící architekti, narození na našem území – Josef 
Hoffmann (1870–1956). 
8. 11. 20:00 KONCERT / Jan Maxa, Ondřej Ježek a přá-
telé – vystoupení projektu Pět let stará věc.
9. 11. 20:00 KONCERT / Ty Syčáci – nekompromisní 
a ostrý styl.

10. 11. 20:00 KONCERT / Nůž – kapela vzešlá z „trosek“ 
jiných kapel. 
11. 11. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Baribal: 
Hop sem hop tam.
11. 11. 20:00 KONCERT / Živé kvety – bratislavská 
rocková skupina.
12. 11. 19:00 KONCERT / Eniesa & Le’Murs (SK), host: 
Franta Černý 
13. 11. 20:00 DIVADLO / Divadelní spolek „Ještě NE!“: 
Solitaire.sk/cz
14. 11. 20:00 KONCERT / Džezvica (CZ/SK/Rusko) – 
fúze evropské a orientální hudby.
15. 11. 20:00 – FILMOVÝ VEČER V ÚNIKU / Konec světa. 
Vstup volný.
16. 11. 20:00 KONCERT/ V.T. Marvin, Vychcaný knedlí-
ky! – návrat ke kořenům rock’n’rollu. 
18. 11. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadélko Uličník 
– O stvoření světa
21. 11. 20:00 KONCERT / Klec, Choroš – pražský 
klezpunk 
22. 11. 16:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Sváťovo dividlo: 
Princezna na hrášku.
22. 11. středa 20:00 KONCERT / Jan Burian a jeho 
kulturní ozdravovna
23. 11. 20:00 KONCERT / Večer osamělých písničkářů – 
Jan Jeřábek, Jiří Smrž, Dáša Voňková a Petr Nikl.
24. 11. 20:00 KONCERT / Přetlak věku, Psota 
25. 11. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Fígl: 
Slyšte, slyšte pastuškové
25. 11. 20:00 KONCERT / Česká disharmonie 
27. 11. 19:00 POSLECHOVÝ VEČER / Jiří Černý: Ro(c)
kování 
28. 11. 20:00 KONCERT / Střídmí klusáci v kulisách 
višní 
29. 11. 20:00 FILMOVÝ VEČER V ÚNIKU / Královna 
ticha. Vstup volný.
30. 11. 20:00 DIVADLO / Divadlo Dejvického Atelieru – 
Pavouci ve službách Sherlocka Holmese

Výstava 1. 11. – 30. 11.
Zdeněk Dudek: Peklo – obrazy

 18:00 Suburbion: Temné předměstí
 20:30 Vražda v Orient expresu
11. 11.  10:00 Pražský filmový kufr /1. ročník soutěžní 
přehlídky filmů dětí a mládeže 
12. 11. 15:30 Čert a Káča/ divadlo 
 18:00 Vražda v Orient expresu
 20:30 Suburbion: Temné předměstí
15. 11. 15:30 Sněhulák/ KinoSenior
17. 11. 15:30 Čtverec/ KinoSenior
 18:00 Zahradnictví: Nápadník
 20:30 Liga spravedlnosti
18. 11.  11:00 Břevnovský Jarmark
 13:00 Příšerkovi
 15:30 Maxinožka
 17:00 Zahradnictví: Nápadník
 20:00 Slam poetry/ „Stát se textem...“
20. 11. 19:00 Ovčáček miláček /přímý přenos divadel-
ní hry
23. 11.  15:30 Čára/KinoSenior
 19:00 Manželství v kostce /divadlo
24. 11.  20:00 Roosters/ pánská kabaretní show
25. 11.  13:00 Lajka
 15:30 Příšerákovi
 21:00 Liga spravedlnosti
26. 11.  15:30 Murgila a Zorila / divadlo
 18:00 David Hockney/ umělecký dokument
27. 11.  18:00 Hráči se smrtí
 20:30 Tom of Finland
28. 11.  18:00 Zahradnictví: Dezertér
 20:30 Hráči se smrtí
29. 11.  15:30 Matka!/ KinoSenior
DLABAČOFEST 29. 11. – 2. 12.
29. 11.  18:00 Ježíš z Montrealu
 20:30 Špičák
30. 11. 18:30 Býčí šíje
 20:30 Chybějící obraz
1. 12.  18:00 Leviatan
 20:30 120 BPM
2. 12.  17:00 Kniha rekordů Šutky
 20:00 MÁRIO BIHÁRI/koncert, vstupné 
film+koncert 150 Kč, senioři 100 Kč

Keramická sobota – volná tvorba z hlíny. Přihlášky 
předem na tel. DDM 235 323 333 nebo klara.pliesti-
kova@ddmp6.cz

26. 11. 12–17 hod.
Adventní věnce. Dvouhodinové dílny od 12, 13, 14 
nebo 15 hod. Svíčky a podložky pod ně s sebou! 
V ceně pouze svíčky čajové. Pouze přihlášky předem 
na gabriela.lasikova@ddmp6.cz

2. 12. od 9.30 do 12 hod. Zookoutek
Příležitost pohladit nebo nakrmit zvířátka. Můžete jim 
přinést, suchý chleba nebo zeleninu a ovoce. 
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POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.

DARUJTE K VÁNOCŮM 
SVÝM BLÍZKÝM VÝHODNOU 

PERMANENTKU
KOULOVA 15, PRAHA–6, DEJVICE
V ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

PERMANENTKY HAPPY HOURS,  
PO – PÁ, 12–14 HOD.

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

FITNESS - PODBABAANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. 

Malovanka / otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ 
ČASY i poškozené. Zejména máme zájem 
o dečky, přehozy, hračky–vláčky, panenky, 

auta, stavebnice, hry, reklamní cedule, pohledy, 
mince, vyznamenání, medaile, šavle, dýky, 

nože, vzduchovky, staré zbraně, brnění, 
gramofony, radia, telefony, mikroskopy, léčebné 

el. přístroje, foto aparáty, kompasy, globusy, 
Čtyřlístek, obrazy, grafiku, hodiny, lampy, 
lustry, sochy–porcelán, kov, sádra, dřevo, 

šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii, 
vánoční ozdoby,  pracovnu, psací stůl

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898

e-mail: sahula.martin@post.cz

SERVIS OKEN
SERVIS Ž ALUZIÍ

firma DAKASERVIS
– seřízení oken

– výměna těsnění
TEL: 732 961 398

www.dakaservis.cz

KULTURNÍ PROGRAMY

KVÍZ
POZNÁTE, CO JE NA OBRÁZKU?
Odpověď zasílejte do 20. listopadu 2017 
na adresu radnice a obálku označte nápisem 
KVÍZ.  Vítěz obdrží zajímavou publikaci poštou. 

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K Brusce 5, Praha 6, www.
piseckabrana.cz. Informace, příhlášky, rezer-
vace: út–pá 10:00–14:00 na tel. č. 224 326 180 
nebo na info@porteos.cz. Pořádá spolek PORTE 
za finanční podpory MČ Praha 6.
Pravidelné kurzy Fresh senior ve Villa Pellé 

Úterý
10:00 Výtvarný kurz 
12:00 Výtvarný kurz 
Středa
10:00 Kondiční a rehabilitační cvičení 
10:00 Anglická konverzace 
11:05 Anglická konverzace 
12:10 Anglická konverzace 
Čtvrtek
09:30 Francouzská konverzace  
10:00 Taj-ji 
11:00 Francouzská konverzace  
11:05 Zpevnění středu těla (rezervace nutná)

7. 11. v 16 hod. Villa Pellé
Země kadidlové stezky – Cestování s M. Krato-
chvílem. Beseda.

14. 11. v 16 hod. Písecká brána
Jan Burian – Z cyklu čeští písničkáři. Vystoupení 
spisovatele, televizního moderátora, dokumen-
taristy, a hlavně písničkáře.

21. 11. v 16 hod. Villa Pellé
 Life Rescue: První pomoc v praxi. Školením 
vedou lektoři spolku Life RESCUE– záchranáři 
Praha z.s.

28. 11. v 16 hod. Villa Pellé
Chytrý kvíz: Z cyklu Generation Connector. 
Odlehčená hra, která pomůže udržet bystrou 
mysl a poskytne příjemnou zábavu.

Správná odpověď  z minulého čísla  zněla:  
POMNÍK V PARKU MAXE VAN DER STOELA
Výhercem publikace je Ing. Pavel Bursa

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Stěho-
vání všeho druhu. Vyklízení sklepů, bytů, po-
zůstalostí atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše 
za rozumnou cenu. Volejte: 773 484 056

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská 
služba Prahy 6. Informace získáte na:  
Irena Simeonová, tel.: 736 489 330,
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Středa 1. 11. 9,00–10,30 Angličtina 

Čtvrtek 2. 11. Toulky Prahou s Emilií 
Vrbatovou
14,00–16,00 Sraz: zastávka tram č. 20, 
U Anděla.

Pondělí 6. 11. Cvičení na židlích pro zdravá 
záda 
14,00–15,00 I. skupina
15,00–16,00 II. skupina
16,00–17,00 III. skupina

Úterý 7. 11. Stop zapomínání 
14,00–15,30 Paměťová cvičení–I. skupina

Středa 8. 11. 9,00–10,30 Angličtina 

Čtvrtek 9. 11. Přednáška
14,00–15,30 „Bolest a její řešení“ Přednáší 
specialisté z ÚVN Praha Střešovice.

Pondělí 13. 11. Kurz PC 
13,00–13,45 I. skupina–začátečníci
13,45–14,30 II. skupina–mírně pokročilí
14,30–15,15 III. skupina–pokročilí

Úterý 14. 11. Výtvarný ateliér 
13,00–15,30 „Aranžmá z listových růží“

Úterý 14. 11. Stop zapomínání 
14,00–15,30 Paměťová cvičení–II. skupina

Středa 15.11. 9,00–10,30 Angličtina

Čtvrtek 16. 11. „Tajemné sovy“
14,00–15,30 Ukázka zvířat ze záchranné 
stanice pro volně žijící živočichy.

Pondělí 20. 11. Harmonizační cvičení 
14,00–15,00 I. skupina
15,00–16,00 II. skupina 
16,00–17,00 III. skupina

Úterý 21. 11. Kurz PC 
13,00–13,45 I. skupina–začátečníci
13,45–14,30 II. skupina–mírně pokročilí

14,30–15,15 III. skupina–pokročilí

Úterý 21. 11.  Stop zapomínání 
14,00–15,30 Paměťová cvičení–I. skupina

Středa 22. 11. 9,00–10,30 Angličtina 
Čtvrtek 23. 11. „Japonský buddhistický klášter 
očima českého mnicha“
14,00–15,30 Vypráví Robin Šóen Heřman, 
český japanolog.

Pondělí 27. 11. Cvičení na židlích na podporu 
stability
14,00–15,00 I. skupina
15,00–16,00 II. skupina
16,00–17,00 III. skupina

Úterý 28. 11. Výtvarný ateliér 
13,00–15,30 „Stromeček štěstí–Vánoce“

Úterý 28. 11. Stop zapomínání 
14,00–15,30 Paměťová cvičení–II. skupina

Středa 29. 11. 9,00–10,30 Angličtina 

Čtvrtek 30. 11. „Písničky z klobouku“
14,00–15,30 Zpívá a na kytaru hraje Jindřich 
Kraus, zpěvák, textař. 

INZERCE

INZERCE

www.prahaneznama.cz
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INFORMACE

Šestka–noviny Prahy 6 (periodický tisk městské části Praha 6)
11/2017, vychází dne 30. října 2017. Uzávěrka příštího čísla dne 16. listopadu.
VYDAVATEL: Úřad městské části Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 Praha 6, IČ: 00063703, T: 220 189 111, www.praha6.cz
REDAKCE: Magdaléna Krajmerová, sestka@praha6.cz 
REDAKČNÍ RADA: Oldřich Kužílek (STAN), Marie Kubíková (ODS), Vlastimil Ježek, René Pekárek (ČSSD), Helena Briardová (KSČM),  
Jakub Goldmann (SZ), Jaroslav Holý (ANO), Dominika Klepková (KDU–ČSL)
INZERCE: 220 189 154, e-mail: inzercesestka@praha6.cz
DISTRIBUCE: Česká pošta, s. p.,  
NÁKLAD 59 000 výtisků, VYCHÁZÍ 11x ročně
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09:  
Předseda: Ing. Jaromír Vaculík, tel. 602 492 692, 
jvaculik@praha6.cz., místopředseda: Ing. Mi le na 
Hanušová, tel. 737 209 713, mhanusova@praha6.
cz., místopředseda: Jiří Růžička, tel. 602 176 922, 
jruzicka@praha6.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO:  
Předseda: Ing. Roman Mejstřík, 
rmejstrik@praha6.cz, 603 418 940; 778 543 832, 
radní: Zdeněk Hořánek, zhoranek@praha6.cz, 
602 336 140. Schůzka je možná po  domluvě. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAN:   
Předseda: Ing. Mgr. Libor Bezděk, 775 870 642,  
bezdek@ddmpraha.cz, zástupce starosty: Mgr. Jan 
Lacina, jlacina@praha6.cz, tel.: 220 189 170, člen-
ky/členové: MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6.
cz, Ing. Mgr. Oldřich Kužílek, kuzilek@otevrete.cz, 
MgA. Petr Prokop, petar@vosto5.cz.

ZASTUPITELÉ KDU-ČSL
Mgr. Jan Bartůšek, jan-bartusek@seznam.cz, 
MUDr. Marián Hošek, marian.hosek@seznam.cz, 
tel.: 603 169 266.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS:  
Předseda: Ing. Jiří Lála, e-mail: jlala@praha6.
cz, místopředseda: Ing. Marie Kubíková, tel.: 
724 174 006, e-mail: marie_kubikova@seznam.
cz, ZASTUPITELÉ: Ing. Bc. Simona Nesvadbová, 
Ph.D., e-mail: snesvadbova@seznam.cz, Ing. Marie 
Pojerová, e-mail: mpojerova@praha6.cz, Ondřej 
Matěj Hrubeš, tel: 734 354 178, e-mail: omhrubes@
praha6.cz,  Mgr. Jakub Stárek, tel.: 603 715 271, 
e-mail: jstarek@praha6.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STRANY ZELENÝCH: 
Předseda:  Mgr. Petr Píša, tel: 603 114 577, e-mail: 
pisap@seznam.cz, místopředseda: Ing. Vladimír 
Šraier, MBA, tel: 602 276 999,  e-mail: vladimir.
sraier@zeleni.cz. Zastupitelé: Mgr. Pavla Ducháčko-

vá Chotková, tel: 608 260 230, e-mail: pduchacko-
vachotkova@seznam.cz; Mgr. Jan Sládek, Ph.D.,  
tel: 775 999 689, e-mail: sladek.jan@gmail.com
MUDr. Antonín Nechvátal,  tel: 774 077 650, e-mail: 
anechvatal@email.cz, Mgr. Karolína Brabcová, tel: 
731 321 737, e-mail: karolina.brabcova@zeleni.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ČSSD
Setkání se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, 
René Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) lze 
dohodnout na obvodním sekretariátu ČSSD v Pra-
ze 6, Bělohorské tř. č. 76; tel. čísla: 220 510 887, 
602 459 163, případně e-mail: ovv.praha6@cssd.cz, 
nebo je kontaktovat na www.praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB KSČM
Setkání občanů lze dohodnout v sekretariátu v Zi-
kově ulici č. 21, tel: 224 324 168 nebo 224 325 877; 
nebo přímo se zastupiteli: PhDr. Helena Briardová 
tel. 723 607 243, Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asi-
stent), JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.  

INZERCE

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to? Vyklí-
zíme a odvážíme z těchto míst: půdy, byty, skle-
py, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE 
NA TEL.: 702 410 965. Sedm dní v týdnu.

GYNEKOLOGIE
MUDr. Vlasta Stádníková 

ordinuje v nových prostorách 
lékařského domu v Kunraticích. 

Adresa: K Libuši 57, 
148 00 Praha 4 – Kunratice  

www.ambicare.eu
Tel.: 607 037 172

Malování, lakování, zednické práce, 
štukování, stěrky a sádrokarton, sezonní 
sleva 10 %. Volejte 603 432 476

SOLIDNÍ ZÁJEMCE koupí byt do 70 m2 v Praze, 
případně chatu v okrese  Praha – východ/západ. 
Nezávazně nabídněte. Případné dluhy vypla-
tím. T. 605 264 958

PRONAJÍMEJTE BEZ RIZIKA! Pro manažery 
firem s rodinami hledáme pěkné byty v Praze. 
Garantujeme bezproblémový průběh nájmu. 
BEZ PROVIZE! T: 605 993 268

Přímý zájemce koupí dva byty v Praze a okolí. 
Menší byt 1–2+1 a větší 3–4+1. Lze i zvlášť, na vy-
stěhování nespěchám. Koupě bytu na  investici 
pro své děti, seniorům nabízí, že je nechá v bytě 
dožít. Platba hotově, pomůžu vyplatit dluhy, exe-
kuce nebo uhradím privatizaci. Tel.: 608 661 664 

Stomatologie Kupetzová, Vítězné náměstí 
10, Dejvice, zaměstná sestřičku na plný úvazek, 
která má delší  nepřerušovanou praxi, věk-35 let 
nebo víc, zdravá, samostatně pracující v oblasti: 
asistence u  křesla, objednávání pacientů, ob-
jednávky materiálu, znalosti počítače, stomato-
logický program PC_dent, asistence u chirurgie, 
sterilizace, slušné vystupování, ochota vůči paci-
entům. 
Když splňujete tyto 
podmínky a máte 
radost z práce nabízím 
nadprůměrný výdělek. 
MUDr. Elena Kupetzo-
vá, tel.: 775 523 377
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271 777 010
trend@trend-technologie.cz

Koněvova 1107/54
130 00, Praha 3

POSTAVÍME VÁM PLYNOVOU KOTELNU
• Zdarma vypracujeme studii ekonomické návratnosti plynové kotelny

• Vytvoříme projektovou dokumentaci, včetně vyřízení stavebního povolení

• Postavíme Vám vlastní plynovou kotelnu na klíč

• Zajistíme provozování kotelny, včetně pravidelných servisů a revizí

Základem našeho úspěchu je Vaše spokojenost

www.trend-technologie.cz


